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Vážení a milí spoluobčané, 
vítám Vás u podzimního čísla zpravodaje. Máme za sebou letní měsíce, které mimo 
příjemných venkovních teplot přinesli i částečný oddych od jarních krizových opatření. 
Proběhlo nemálo kulturních, společenských a sportovních událostí, kterými jsme si 
zpříjemnili prázdniny. Prožili jsme klidnější část letošního roku, mnoho z nás 
poznávalo krásy naší vlasti místo zahraničních dovolených, a tím podpořili 
nastartování domácí ekonomiky. S příchodem školního roku se nám navrátila nutnost 
zpřísnění opatření vzhledem k šíření pandemie. Nyní se již tato nemoc dotýká našeho 
blízkého okolí a přináší nám nemálo starostí. Děkuji všem, kteří respektují a dodržují 
vládní nařízení, i když občas bývají dost nepřehledná. Veškeré přijaté opatření a 
nařízení najdete na webových stránkách města Jistebnice. Věřím, že nastalé okolnosti 
zvládneme vyřešit s pomocí střízlivého a uvědomělého přístupu, lidově řečeno 
selského rozumu.  
Vymezení zastavěného území města Jistebnice 
22.8.2020 nabylo účinnosti vymezení zastavěného území města Jistebnice, které přijala 
rada města na svém zasedání 6.8.2020. Následně na srpnovém zasedání zastupitelstva 
města zastupitelé udělili souhlas s výstavbou RD dle § 188a, odst. 1 písm. e  
v návaznosti na § 188a odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb. o územním plánování a 
stavebním řádu (stavební zákon) v platném znění na pozemcích: p.č. 1014/2,  p.č. 
1014/3, p.č. 1014/4, p.č. 1014/5, p.č. 1014/6, p.č. 1014/7, p.č. 1014/8, p.č. 1014/9, vše 
v k.ú. Jistebnice. Na základě výše schválených dokumentů a usnesení město 
odblokovalo situaci kolem výstavby rodinných domů v lokalitě nad Smolíkem. 
V současné době mají stavebníci podklady, díky nímž mohou žádat dotčené orgány o 
stanoviska, a následně s kompletní dokumentací požádat o vydání stavebního povolení. 
Město Jistebnice schválené dokumenty a usnesení doručilo dotčeným orgánům jako 
podklad pro jejich rozhodování a přiloženo bylo odůvodnění postupu rozhodování ZM: 

Důvodová zpráva  

Udělení souhlasu s výstavbou RD dle § 188a, odst. 1 písm. e v návaznosti na § 188a 
odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb. o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon) 
v platném znění na pozemcích: p.č. 1014/2,  p.č. 1014/3, p.č. 1014/4, p.č. 1014/5, p.č. 
1014/6, p.č. 1014/7, p.č. 1014/8, p.č. 1014/9, vše v k.ú. Jistebnice. 
Uvedené pozemky se nachází ve východní části města Jistebnice v lokalitě nad 
Smolíkem. Dnes podél ulice V lipkách.  

V roce 2011 byl vydán územní plán města Jistebnice, kde byla lokalita nad Smolíkem 
zařazena do ploch určených pro bytovou výstavbu. Město Jistebnice na základě toho 
zpracovalo projektovou dokumentaci na inženýrské sítě v této lokalitě a následně 
v roce 2013 získalo dotaci od Ministerstva pro místní rozvoj z programu „Podpora 
výstavby technické infrastruktury pro rok 2013“ na akci 16 TI Jistebnice v celkové výši 
800.000,-. Předmětem dotace bylo vybudování splaškové a dešťové kanalizace, 
vodovodního řadu a přeložka vodovodního výtlaku. Cílem záměru bylo rozšíření ploch 
pro výstavbu nových bytových jednotek v Jistebnici. Realizací došlo k zasíťování 
nového území a následně možnost vybudování 16 nových bytových jednotek. 
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Vybudování a zkolaudování bytových jednotek je jedna z podmínek přidělené dotace. 
Nově budované bytové jednotky měly být zkolaudovány do 5 let od kolaudace 
technické infrastruktury. Termín byl do června 2019 a na základě žádosti města byl 
termín prodloužen do 23.6.2022. V případě nedodržení termínu hrozí městu povinnost 
vrácení přidělené dotace v poměru k počtu zkolaudovaných bytových jednotek. Město 
dále na lokalitě v roce 2019 dokončilo komunikaci a chodníky.  
Město Jistebnice zahájilo prodej pozemků pro výstavbu, který probíhal až do letošního 
roku. V roce 2014 došlo rozhodnutím soudu v Českých Budějovicích ke zrušení 
územního plánu a díky tomu nebylo možné na pozemcích v lokalitě nad Smolíkem 
získat stavební povolení a následně realizovat výstavbu RD. Město nastalou situaci 
řešilo vymezením zastavěného území města Jistebnice, na základě kterého se dala 
výstavba realizovat na části pozemků (pozemky situované blíže k Jistebnici). V roce 
2020 došlo ke kolaudaci dvou rodinných domů a v současné době probíhá na třech 
pozemcích výstavba RD. 

Město Jistebnice v srpnu 2020 vydalo nové vymezení zastavěného území města 
Jistebnice, kde došlo k novému vymezení hranice zastavěného území na hranici 
pozemků p.č. 1014/2, p.č. 1014/3, p.č. 1014/4, p.č. 1014/5, p.č. 1014/6, p.č. 1014/7, 
p.č. 1014/8, p.č. 1014/9 vše v k.ú. Jistebnice. Na základě toho byl předložen 
zastupitelstvu města návrh ke schválení udělení souhlasu s výstavbou RD dle § 188a, 
odst. 1 písm. e v návaznosti na § 188a odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb. o územním 
plánování a stavebním řádu (stavební zákon) v platném znění na pozemcích. Tento 
návrh byl schválen na zasedání zastupitelstva města dne 27.8.2020. 

Souhlas s výstavbou je jedním z kroků, kterým město předchází ztrátě dotačních 
prostředků a zároveň k zhodnocení vynaložených finančních prostředků na technickou 
infrastrukturu v lokalitě nad Smolíkem. Celkově vynaložené finanční prostředky města 
činní 11.836.191,-Kč. 
Výstavba v daném území přináší rozvoj pro město Jistebnice a podporu mladých rodin 
při řešení jejich bytové situace. Pokračování výstavby na shora uvedených pozemcích 
je stěžejní pro rozvoj města Jistebnice a tudíž je veřejným zájmem. 
Kanalizace a ČOV Jistebnice 
V srpnu proběhlo ústní jednání ke společnému povolení. 28.8.2020 bylo vydáno 
Rozhodnutí – společné povolení a povolení nakládání s vodami na stavbu 
„Jistebnice_kanalizace a ČOV“.  

V srpnu začaly obchůzky projektantů po jednotlivých nemovitostech v Jistebnici 
ohledně vypracování domovních přípojek. Tato část realizace se blíží ke svému konci 
a následovat budou individuální domluvy s občany, kteří v době obchůzek nebyli 
přítomni. Rád bych zde všem majitelům RD poděkoval za vstřícný přístup a aktivní 
zapojení do projednávání. Na zajištění těchto obchůzek spolupracujeme s osadním 
výborem Jistebnice a zde patří velký dík panu Miroslavu Kubecovi, který dopředu 
občany kontaktuje a spolupracuje na plánování obchůzek. 
V oblasti odpadních vod připravujeme celkovou koncepci řešení odpadních vod na 
Jistebnicku. Koncepce vychází ze starších materiálů, které byly již zpracovány a 
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z poznatků a vývoje v oboru. Výsledkem bude stanovení likvidace odpadních vod ve 
všech částech Jistebnicka. Zároveň při vytváření bude řešeno rozšiřování a budování 
vodovodů. 
Dotační akce města Jistebnice 
Přístavba a nástavba MŠ Jistebnice 
V červenci stavební firma zahájila práce na školce. Do konce září došlo ke kompletní 
rekonstrukci sociálního zařízení v 1NP na jedné straně školky, zbývající část prochází 
rekonstrukcí, kde jsou vyzděné nové příčky, hrubá montáž vodoinstalace a 
elektroinstalace. Na přístavbě je postavené přízemí a patro, které je připravené pod 
věnce. Začátkem října je v plánu montáž střešní konstrukce, budou pokračovat práce 
na vnitřních prostorech přístavby a dokončovací práce na rekonstrukci druhé části 
sociálního zařízení ve stávající budově.  
Ministerstvo financí, které je poskytovatel dotace nám doručilo registraci akce a 
rozhodnutí o poskytnutí dotace v celkové výši 12.992.119,-Kč. Dotační prostředky je 
nutné vyčerpat do konce listopadu.  

 

Multimediální učebna v ZŠ Jistebnice 
Stavební práce započaly na začátku července. V červenci proběhly bourací práce a 
práce na stropní konstrukci mezi přízemím a prvním patrem. V rámci postupu prací 
došlo ke zjištění skutečného stavu stropní konstrukce v přízemí a následně musela 
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stavební firma ve spolupráci s projektanty a technickým dozorem vyřešit úpravu 
stropní konstrukce. Vzhledem k této okolnosti došlo ke zdržení prováděných prací. 
Navzdory těmto komplikacím se podařilo do konce prázdnin udělat veškeré hrubé 
stavební práce a připravit vstupní schodiště a chodbu na začátek roku. V září probíhala 
montáž dlažeb, obkladů, podhledů a kompletace elektroinstalace a vodoinstalace. 
V říjnu se dokončí bezbariérový vchod do budovy školy, který je umístěný ze strany u 
výstavní galerie. Dále probíhá nákup vybavení učebny. Učebna bude hotova do konce 
října. 
Výstavba bytového domu Jistebnice 
Na akci bylo požádáno o dotaci na Ministerstvo financí, kde jsme v červenci obdrželi 
dopis s vyhověním žádosti na poskytnutí dotace v celkové výši 10.000.000,- Kč. 
V červenci bylo dokončeno výběrové řízení na realizátora akce, kterým se stala firma 
S-B s.r.o.  s nabídkovou cenou ve výši 19.958.607,85,-Kč včetně DPH.  Na 
červencovém zasedání zastupitelstva města zastupitelé schválili přijetí dotace a přijetí 
úvěru ve výši 10.000.000,- Kč od ČSOB na dofinancování výstavby bytového domu. 
31.7.2020 byla podepsána smlouva s dodavatelem a první týden v srpnu došlo 
k předání staveniště. Do září firma vybudovala sklepní prostory a základovou desku. 
V polovině října bude postavené první patro budovy. Firma má podle harmonogramu 
výstavby v plánu do zimy zrealizovat hrubou stavbu budovy včetně střešní konstrukce. 
Zároveň budou probíhat i ostatní práce na objektu jako např. vrty pro tepelné čerpadlo. 

V novém bytové domě vznikne celkem 10 bytových jednotek ve složení 4x 1kk, 4x 
2kk a podkrovní 2x 3kk. Přidělování bytů bude probíhat podle zastupitelstvem 
schválených Zásad pro přidělování bytů v územním obvodu města v majetku města 
Jistebnice do nájmu občanům.  

Opravy komunikací na Jistebnicku 
Programy realizované Jihočeským krajem prostřednictví Správy a údržby silnic Tábor  

V uplynulém období proběhlo a stále probíhá několik omezení na komunikacích na 
Jistebnicku. Oprava komunikace II/122 v úseku od Drahnětic do Jistebnice – probíhá 
výměna asfaltového povrchu, plánovaná uzavírka je do 16.10.2020. 
Na silnici II/123 mezi Jistebnici a Zvěstonínem probíhá stavba na zřízení zádržného 
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systému a úprava tělesa silnice. Dojde zde k zadláždění části vodního toku a tím ke 
zpevnění krajnice, vybudován byl nový propustek a následně proběhne instalace 
svodidel a nový asfaltový povrch v celé šířce komunikace. Stavba prozatím probíhá 
podle schváleného harmonogramu prací bez zpoždění. Plánované dokončení stavby je 
v listopadu 2020.  
Práce na komunikacích realizované městem Jistebnice 
V režii města proběhly opravy účelových komunikací v Orlově, Smrkově, Křivošíně, 
Třemošné a Vlásenici. Komunikace byly opraveny asfaltovým recyklátem. V opravách 
účelových komunikací budeme dále pokračovat v dalším roce. Dále máme v plánu 
opravu propustku na příjezdu do Smrkova, která proběhne začátkem října. V říjnu 
proběhne oprava výmolů na místních komunikacích po katastru města Jistebnice. 
V následujících měsících zrealizujeme osazení nového dopravního značení v ulici 
Koželužská a Ke Smolíku. 
Cesta ke škole v Jistebnici 
Městský úřad Tábor, odbor dopravy vydal 3.8.2020 rozhodnutí o společném povolení 
na stavbu: „Cesta ke škole, Jistebnice“. K žádosti o vydání společného povolení 
předložilo město Jistebnice souhlasná stanoviska dotčených orgánů a stavba 
komunikace je navržena na pozemcích ve vlastnictví města.  V září bylo proti tomuto 
rozhodnutí jedním z účastníků řízení podáno odvolání a odbor dopravy v Táboře 
předává spis k posouzení na krajský úřad.   

I přes komplikace s vydáváním stavebního povolení sledujeme možnost zajištění 
financování investičního záměru. V současné době jsou avízované dotační tituly na 
rekonstrukci místních komunikací. Prostřednictvím těchto dotačních titulů je možné 
zajistit financování realizace cesty ke škole. Momentálně dochází k upřesňování 
podmínek dotace a zpřesnění podmínek, které bychom museli splnit. Pro podání 
žádosti nám zatím postačuje, že máme podanou žádost o stavební povolení, ale 
k samotné realizaci potřebujeme mít platné stavební povolení.  

Odpadové hospodářství města Jistebnice 
Již dříve zmiňované rozšíření skládky v Jistebnici je nyní ve fázi, kdy projektová 
kancelář zpracovala projekty – rozšíření skládky pro stavební povolení a prováděcí 
dokumentaci první části, projekt rekultivace stávající části. Rozšíření skládky je 
projektováno ve třech etapách. Nyní probíhají řízení a jednání k žádosti o vydání 
stavebního povolení. V září přišla nabídka na nákup staršího kompaktoru na hutnění 
skládky. Nyní hutnění na skládce provádíme kolovým nakladačem, kterým dosahujeme 
hutnění v hodnotě 0,9 – 1. Používaný stroj není přímo určený na tento typ práce a z toho 
důvodu město každoročně platí v řádu desetitísíců opravy způsobené provozem na 
skládce. Při použití kompaktoru, stroje, který je určen na hutnění skládek, dosáhneme 
vyšší míry zhutnění (až do h 1,6). Při použití kompaktoru využijeme na maximální 
možnou míru stávající prostor skládky a zároveň prodloužíme využitelnost kolového 
nakladače. 
V září vydal stavební úřad v Jistebnici stavební povelení na sběrný dvůr v areálu 
skládky. Na tento záměr máme připravený dotační projekt a jakmile bude vypsán 



Slovo starosty 
 

7 
 

dotační titul, můžeme okamžitě žádat. Ve stejném stavu připravenosti je nákup nových 
nádob na separovaný odpad. V září byla u obchodního domu Jistebnice instalována 
nádoba na sběr jedlých olejů. 
Uplynulé měsíce znamenaly pro město zahájení rozsáhlých investičních stavebních 
prací v celkovém rozsahu cca. 33.000.000,-Kč, které výrazně přispívají k rozvoji 
Jistebnicka. V tomto trendu připravujeme další rozvojové investice. V následujícím 
období nás pravděpodobně čeká více proticovidových opatření a s tím souvisejícím 
omezováním. V případě jakékoliv potřeby pomoci při výskytu onemocnění COVID-
19 neváhejte a obracejte se na městský úřad, kde jsme připraveni řešit vzniklý problém. 
Přeji Všem pevné zdraví a mnoho sil a trpělivosti na zvládnutí následujícího období. 

 
Ing. Jiří Popelka 

starosta města Jistebnice 
tel.: 602 442 799 

 e-mail.: starosta@jistebnice.cz 
 Instagram: @starosta.jistebnice 

 
 
 

 
 

Úřední hodiny Městského úřadu Jistebnice 
 
Pondělí  7:30 – 11:00 hod.  12:30 – 15:15 hod. 

Úterý      12:30 – 15:15 hod. 

Středa  7:30 – 11:00 hod.  12:30 – 15:15 hod.  

Čtvrtek      12:30 – 15:15 hod. 

Pátek  7:30 – 11:00 hod.      
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Vážení spoluobčané,  

 uplynulé letní měsíce znamenaly pro občany určité ulehčení od dřívější náročné 
epidemiologické situace, proto také proběhla celá řada důležitých kulturních a  
sportovních akcí. Nyní se ovšem náš stát dostává do další kritické fáze, kdy je opět 
potřeba do jisté míry omezit setkávání občanů a provést příslušná protiepidemiologická 
opatření, ale současně se snažit, aby nedošlo k omezení výroby. Fungující společnost 
je vždy závislá na ekonomice a souběžně s tím na velké zaměstnanosti, ale také na 
přiměřených společenských kontaktech občanů, a proto je nutné najít v této situaci 
rozumný kompromis a současně zachovat nezbytnou opatrnost. 

 Jsme rádi, že během léta se u nás konalo velké množství různých společenských 
akcí, aniž by to přineslo nějaké zdravotní ohrožení občanů. Dokonce se v této době 
uskutečnily dřívější odložené aktivity z období jara. Všem organizátorům za to patří 
velké poděkování, neboť jejich příprava byla v tomto krizovém roce ještě náročnější. 
Podrobnější informace jsou podány v dalších odstavcích tohoto příspěvku. Přesto bych 
si dovolil zdůraznit dvě rozsáhlé akce. Jednalo se o 21. ročník horských kol, který 
proběhl 15. srpna 2020. Z hlediska počtu a zájmu závodníků ho můžeme hodnotit jako 
úspěšný. Další vynikající akcí byly střelby ze vzduchovky na střelnici v Hůrce, které 
v sobotu 22. srpna 2020 pořádali pro děti a dospělé myslivci z Jistebnice a pomohli 
jejich kolegové z osad. Zájem dětí o tuto akci každým rokem výrazně roste. Letošní 
účast dětí překročila číslo 60, takže organizátoři měli skutečně co dělat. Děti byly 
značně nadšeni svými střeleckými schopnostmi a současně velkým počtem hodnotných 
odměn. Pro pořadatele to znamenalo sehnat dobré sponzory, což se také skutečně stalo.   

Ze života hasičů 

 V době jarní karantény se dobrovolní hasiči především věnovali technickým a 
stavebním úkolům v objektech hasičských zbrojnic a také sběru železného šrotu. Jejich 
společenská a sportovní činnost nastala v obrovském rozsahu až před prázdninami. Do 
současné doby se uskutečnily všechny tradiční soutěže, přestože jejich příprava a 
organizace byla v tomto roce náročnější. Výjimkou byla pouze okrsková soutěž, která 
měla být v průběhu jara, tedy v době karanténních opatření, a proto se letos nemohla 
uskutečnit. Sérii hasičských utkání v požárním sportu zahájil 5. července 2020 SDH 
Smrkov svou soutěží o Pohár SDH Smrkov. Jednalo se již o 9. ročník, který doznal 
pouze jedné nepatrné úpravy, která se týkala vypuštění štafety družstev. Ve čtyřech 
kategoriích zde soutěžilo celkem 41 družstev. Přítomní hasiči a občané kladně 
ohodnotili vzornou organizaci soutěže a také krásné prostředí. Smrkovské hasiče též 
navštívila místostarostka Tábora Ing. Olga Bastlová. Další velké hasičské klání se 
konalo 8. srpna 2020 v Makově v podobě 6. ročníku soutěže makovských hasičů a 2. 
ročníku Benešovské ligy. Rovněž tato soutěž se vyznamenala svým rozměrem /45 
soutěžních družstev/ a také specifickým zaměřením na dřívější způsoby požárního 
útoku. Letošní soutěžní aktivity dobrovolných hasičů ukončily 5. září 2020 páté 
Drahnětické hasičské manévry, které se konaly tentokrát u rybníka Horšín. Na jejich 
přípravu a průběh spojily své síly hasiči z Drahnětic a z Božejovic, což se značně 
osvědčilo. 
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 Velkou pozornost věnovali hasiči též zdokonalování materiálně technické 
základny. Především z prostředků města byla pro mladé hasiče v Jistebnici pořízena 
soutěžní stříkačka s tím, aby byl druhý stroj určen pouze pro zásahy. V současné době 
zásahová jednotka eviduje již 31 výjezdů, což se v průměru blíží téměř k jednomu 
výjezdu týdně. V době vichřice se mnohdy vyjíždělo k padlým stromům na 
komunikace i několikrát denně. Tato situace nebo i jiná katastrofa se může snadno 
opakovat, proto činnost zásahové jednotky nelze podceňovat. Navíc hasiči z Jistebnice 
projevili zájem o resuscitační přístroj, který dovede zachránit člověka při zástavě srdce. 
V tomto případě se provede i příslušné školení. Pro úplnost lze ještě dodat, že 11 
zásahů v této části roku bylo mimo správní území Jistebnice, přičemž ve prospěch 
města probíhá refundace vzniklých nákladů. 

 Zvláštní a důležitou kapitolou je pro dobrovolné hasiče práce s dětmi. Přestože  
doba byla složitá, mladí hasiči nepřišli o svůj dětský letní tábor u rybníka Kaplice. Jeho 
stavba začala  na počátku července. První dva týdny zde byli děti z Jistebnice a 
Nadějkova. Jejich pobyt v táboře byl při malé oslavě a vyhodnocení ukončen 17. 
července 2020. Potom na tábor nastoupily děti SDH Klimkovic /nachází se několik km 
od Ostravy/. Tak zvané bourání tábora proběhlo 1. srpna 2020. Děti také letos nepřišly 
o tradiční akci s názvem Ukončení prázdnin. Jednalo se již o 3. ročník, který proběhl 
v sobotu 29. srpna 2020. Jen počasí mohlo být v tento den lepší. Hasiči z Jistebnice se 
letos ještě postarali o zázemí pro setkávání občanů v době pouti /26. 7. 2020/, dále 
pomohli 15. srpna 2020/ při organizaci 21. ročníku horských kol a zabezpečili okresní 
shromáždění Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, které se konalo 5. září 2020 
v KD Jistebnice. 

Jak probíhá rekonstrukce komunikace II/123 mezi Jistebnicí a Zvěstonínem 

 Stavební práce pro nás na této důležité akci byly zahájeny v srpnu tohoto roku. 
Byl proveden překop komunikace a zde instalován kapacitní propustek, a proto zde 
byla určitou dobu úplná uzavírka komunikace. Nyní se buduje zpevnění náspu 
komunikace směrem k potoku, kde budou později instalovaná bezpečná svodidla. 
Průjezd stavbou je řízen pomocí semaforů. Rekonstrukce komunikace též počítá s jejím 
částečným rozšířením a především s její nivelací /srovnáním povrchu/. Na závěr zde 
bude položena nová krycí asfaltová vrstva. Plánované ukončení stavby je před zimou. 
Rozsah stavebních prací je značný a navíc je potřeba udělat vše dokonale, takže 
plánovaná částka výdajů téměř ve výši 7,5 mil. Kč je oprávněná. Pro nás je důležité, 
že se podařilo příslušnou finanční částku sehnat, stavbu zařadit do plánu investic kraje 
a také v tomto roce ji zahájit. Řidiči se v budoucnu nebudou muset bát, že při zastavení 
na namrzlém povrchu komunikace v tomto místě nebudou pomalu sjíždět do potoka 
Cedron. Hlavní roli zde hraje především bezpečnost provozu. 

Výchova lesních porostů 

  Nyní trochu nezbytné teorie a vzdělávání k hospodaření v lesích. Tento článek 
není příliš určen majitelům lesů, zvláště malým vlastníkům, kteří sami dobře znají 
množství fyzické práce v lese, zejména po kůrovcové kalamitě. Jedná se o reakci na 
připomínky jednoho občana zveřejněné v minulém čísle Zpravodaje. Pokud se týká 
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pěstebních zásahů v lese, pak v odborné literatuře, v nařízení vlády č. 30/2014 Sb. a 
dále v dotačních titulech se mluví výhradně  o výchově lesních porostů. Celkově se 
jedná o dlouhodobý a náročný proces, který končí v mýtním věku stromů. Začíná 
rozčleňováním a prohlídkami porostu po výsadbě, pak následují prostřihávky 
nežádoucích dřevin, ale nejdůležitější fáze nastávají do 40 let věku porostu. V první 
části do 20 let věku to jsou prořezávky vysazených dřevin a od 20 let věku pokračují 
probírky. Účelem těchto zásahů je nastavení vhodné hustoty porostu, které je někdy 
definováno jako zakmenění jednotek plochy. V dřívějších dobách se na 1 ha lesa 
používalo až 10000 sazenic, nyní to je zhruba polovina. Nevýhodou tohoto přístupu 
jsou poměrně řídké lesy. Pamětníci tvrdí, že lesy bývaly podstatně hustější a zdravější. 
Bohužel les má mnoho nepřátel, nejenom kůrovce, ale někdy i člověka. Na druhé straně 
je celá řada vhodných pěstebních zásahů v lese podporována státem  a kraji dotačními 
tituly. Cílenou výchovou lesních porostů lze dospět k dobré ekonomice kulturního lesa 
a též zdravého životního prostředí. Současně je třeba sledovat, aby odvoz biomasy 
z lesa /dřeva a klestí/ byl v určité rovnováze s její tvorbou. 

Jak měla v Jistebnici proběhnout demonstrace za potravinovou bezpečnost 

 Tato akce měla proběhnout 5. srpna 2020 od 18:00 hodin na Náměstí 
v Jistebnici. Organizátorem byl Jiří Machač, který předpokládal, že se zde sejde až 300 
lidí. Ve stejném duchu byla připravována i v ostatních obcích a městech našeho státu, 
ale nesetkala se s patřičným zájmem ze strany občanů. V Jistebnici na ni přišly tři ženy, 
ale když se nedočkaly včasného začátku, tak odešly. Později zde byli dva muži. 
Myšlenka potravinové bezpečnosti státu není špatná, ale nesmí se deformovat a 
případně využívat k určitému osobnímu zviditelnění. Rovněž argumentace, že čeští 
zemědělci za své produkty dostanou více peněz a současně zákazníci budou nakupovat 
laciněji, je protichůdná, tedy chybná. 

 Organizátoři demonstrace, kteří byli celkem 4, se poněkud zapomněli zeptat 
zemědělců, zda je vůbec reálné od 1. 1. 2021 změnit strukturu zemědělské výroby a 
zda je možné rychle rozšířit produkci brambor a především živočišnou výrobu, a to bez 
nových moderních zařízení. Také se zapomněli zeptat spotřebitelů, jaká bude jejich 
kupní síla a kolik budou mít peněz. Nebylo by také od věci, kdyby někdo těmto 
aktivistům vyložil, jak fungovala za minulého režimu živočišná výroba. Konkrétně je 
třeba se zmínit o tom, jak odcházely ženy ze zemědělské výroby do důchodu v padesáti 
pěti letech věku totálně sedřené. Jen ať si to jdou aktivisté prakticky zkusit. Pracovníci 
v zemědělství to neměli nikdy lehké. 

Vrátí se Miro Kmeť? 

  Toto je častá otázka, kterou pokládají občané v souvislosti s novinovým 
článkem Táborského deníku ze dne 17. 8. 2020, který se týká propuštění zmíněného 
muže z psychiatrické léčebny. V podstatě se v článku mluví o mém fyzickém napadení 
v prosinci 2017, dále o soudně nařízené ústavní léčbě a především o pochybení 
Psychiatrické nemocnice v Jihlavě, která pozdě podala žádost o prodloužení léčby. 
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Nerad se k tomuto tématu vracím, ale musím některé nepřesnosti uvést na pravou 
míru. Moje stanovisko není v žádném případě kritikou práce soudů v Táboře nebo 
v Jihlavě, ale kritikou soudních znalců a psychiatrické léčebny. Výroky soudů se musí 
vždy respektovat, ale jak mají tyto instituce pracovat, když dostávají ke své práci od 
znalců nekvalitní podklady. Vše souvisí s nedobrou situací v rámci státu a ne úplně 
ideálním pořádkem. Jak mohl soudní znalec tvrdit, že úder sekerou do hlavy není 
životu nebezpečný. Jak mohla soudní znalkyně v oboru psychiatrie nejdříve označit 
pachatele za příčetného a při soudním jednání ho najednou stanovit za nepříčetného. 
Nakonec výsledkem tohoto posudku nebylo potrestání, ale pouze psychiatrické léčení. 
Přitom jmenovaný se na útok připravoval, dokonce se s tím chlubil a někteří lidé o tom 
předem věděli. Je sice pravda, že jeho společenská rozpoznávací schopnost byla již 
v této době menší, a proto nebyl problém ho v tomto případě naočkovat. Kdo za tím 
přímo z Jistebnice stojí, si můžeme snadno domyslet. Celá řada dřívějších 
spolupracovníků Mira byla činem značně překvapena, protože se dříve jednalo o 
pracovitého a vstřícného člověka. Bohužel v pozdější době vlivem špatného způsobu 
života, neplacení úhrad za elektřinu, půjčování peněz na různé oslavy a dárky, za 
současného nevracení půjček, se tento člověk dostal na scestí. Město a někteří občané 
se mu snažili maximálně pomoci, proto také v roce 2017 dostal bydlení v DPS. 
Předchozí zimu málem umrzl v jednom bytě, protože neplatil za elektrickou energii. 

 Současný stav v Jihlavě vypadá tak, že státní zástupce podal proti rozhodnutí o 
propuštění vydané soudem v Jihlavě stížnost, takže celou záležitost bude projednávat 
nadřízený Krajský soud v Brně. Mezi tím je možné propuštění. Vzniklá situace se 
značně dotýká celé společnosti, přičemž může dojít i k ohrožení občanů, pokud se 
jmenovaný bude moci volně pohybovat na veřejnosti a vyhýbat se léčbě.  Vhodnější a 
přínosnější by pro něj bylo využívání dobrého zázemí léčebny a služeb, které nabízí a 
hradí stát. 

Zpráva o činnosti rady města a zastupitelstva města 

Období: 25. 6. 2020 do 10. 9. 2020 

Schůze rady města č. 41 dne 25. 6. 2020 schválila: 

- Výsledné podání nabídek účastníků veřejné zakázky malého rozsahu na stavební 
práce s názvem: „Modernizace třídy – zřízení multimediální učebny v Základní 
škole Jistebnice“, kde zadavatel provedl výběr dodavatele firmu PEZESTAV 
s.r.o., Fügnerova 742, Tábor podle ekonomicky nejvýhodnější nabídky a 
uzavření smlouvy s tímto dodavatelem za cenu díla ve výši 1.634.441,28 Kč bez 
DPH a 1.977.674,- Kč včetně DPH. 

Zasedání zastupitelstva č. 11 dne 25. 6. 2020 schválilo: 

- Účetní závěrku města Jistebnice za rok 2019 
- Celoroční hospodaření města Jistebnice a závěrečný účet za rok 2019, včetně 

zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2019 bez výhrad 
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- Registraci akce a rozhodnutí o poskytnutí dotace ve výši 3.465.621,60 Kč od 
Ministerstva životního prostředí na akci Protipovodňová opatření města 
Jistebnice 

- Přijetí dotace ve výši 12.992.885,- Kč od Ministerstva financí na základě výzvy 
– Podpora rozvoje a obnovy materiálně technické základny regionálního školství 
v působnosti obcí, název projektu: Jistebnice – Přístavba a nástavba MŠ 
Jistebnice 

- Rozpočtové opatření č. 6 
- Prodej pozemku p.č. 1018/5 o výměře 1397 m² v k.ú. Jistebnice žadateli za 

podanou nabídkovou cenu ve výši 706,- Kč, včetně DPH za m²  na základě 
podané nejvyšší nabídkové ceny. K ceně pozemku se připočítá cena za 
instalované přípojky ve výši 30.614,- Kč 

- Prodej bytu č. 2 v domě č. 252, ulice Nad hřištěm v Jistebnici o velikosti 2+1, 
podlahová plocha bytu o výměře 51,77 m², podíl na společných částech budovy 
č. 252 a stavebního pozemku č. st. 286/1 v k.ú. Jistebnice o velikosti 97/1000 
žadateli za podanou nabídkovou cenu ve výši 668.000,- Kč, včetně DPH na 
základě podané nejvyšší nabídkové ceny na prodej tohoto bytu. 

- Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2020 o místním poplatku z pobytu 
- Souhlas podle § 188a) odst. 2 písm. c zákona č. 183/2016Sb., Zákon o územním 

plánování a stavebním řádu (stavební zákon) v platném znění se zařazením 
pozemků p.č. 955/1 a p.č. 2075/5, oba v k.ú. Makov u Jistebnice o výměře 1000 
m² do zastavitelného území 

- Závěrečný účet DSO Společenství obcí Čertovo břemeno za rok 2019 
- Závěrečný účet DSO Mikroregion Venkov za rok 2019 
- Přijetí daru od DSO Společenství obcí Čertovo břemeno – 1 ks svozové vozidlo 

MAN TGL 12.220 4x2 BB v ceně 2.877.380,- Kč včetně DPH a 37 ks 
separačních nádob v ceně 867.549,46 Kč 

- Členství města Jistebnice v MAS Krajina srdce, z.s. 
- Udělení čestného titulu – Čestný občan města Jistebnice panu Františku 

Bartoňovi, Vyšehrádek 120, Jistebnice 
- Oprávnění pro Pavla Nešetřila, Spojovací 275m Jistebnice přijímat prohlášení o 

uzavření slibu manželství 
- Prodloužení ulice V Lipkách v Jistebnici dále na parcelu p.č. 1946 v k.ú. 

Jistebnice. 

Schůze rady města č. 42 dne 9. 7. 2020 schválila: 

- Zadávací dokumentaci pro veřejnou zakázku protipovodňová opatření města 
Jistebnice 

- Zveřejnění záměru prodeje pozemku p.č. 2770 o výměře 117 m² v k.ú. 
Božejovice, v Božejovicích za smluvní cenu ve výši 100,- Kč + platná DPH za 
1 m² 

- Nákup přístroje AED a příslušenství na základě cenové nabídky ve výši 
91.016,20 Kč od firmy AED line, s.r.o., Zašová 767, Zašová - /resuscitační 
přístroj/ 



Zpráva o činnosti rady města a zastupitelstva města 
 

13 

 

- Nájemní smlouvu mezi městem Jistebnice jako pronajímatelem a nájemcem na 
pronájem části pozemku p.č. 1834/3 o rozměrech 6,0 x 4,2 m před barem na 
Náměstí v Jistebnici na dobu od 1. 7. 2020 do 31. 10. 2020 za cenu pronájmu ve 
výši 600,- Kč + platná DPH 

- Nájemní smlouvu mezi městem Jistebnice jako pronajímatelem a nájemci na 
část pozemku p.č. 1832/2 o celkové výměře do 500 m², v k.ú. Jistebnice, účel 
využití jako zahrada za cenu pronájmu ve výši 500,- Kč + platná DPH za 1 rok 
na dobu neurčitou s roční výpovědní lhůtou 

- Nájemní smlouvu mezi městem Jistebnice jako pronajímatelem a nájemci na 
pozemek p.č. 1832/12 a část pozemku p.č. 1832/2 o výměře do 500 m², vše v k.ú. 
Jistebnice, účel využití jako zahrada za cenu pronájmu ve výši 500,- Kč + platná 
DPH za 1 rok na dobu neurčitou s roční výpovědní lhůtou 

- Zařazení žadatelky do seznamu uchazečů o pronájem městského bytu v DPS 
Jistebnice 

- Smlouvy o nájmu bytu č. 22, 23, 24, 25, 26 s příslušenstvím mezi městem 
Jistebnice jako pronajímatelem a nájemci. Nájem se sjednává na dobu určitou 
od 1. 8. 2020 do 31. 7. 2022 nájemné ve výši 55,- Kč za 1 m² + úhrada za služby 

- Dodatek smlouvy č. 1 na realizaci veřejné zakázky s názvem: Přístavba a 
nástavba budovy MŠ. 

Schůze rady města č. 43 dne 6. 8. 2020 schválila: 

- Ukončení platnosti vymezeného zastavěného území, které nabylo účinnosti dne 
14. 9. 2016 

- Vydání formou opatření obecné povahy vymezení zastavěného území Jistebnice 
podle § 6 odst. 6 písm. a) zákona č. 183/2016 Sb., o územním plánování a 
stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů a dle § 171 až 
174 zákona č. 500/2004Sb., správní řád, ve znění pozdějších předpisů 

- Vydání Řádu veřejného pohřebiště města Jistebnice 
- Nájemní smlouvu mezi Jihočeským krajem prostřednictvím organizace Správa 

a údržba silnic Jihočeského kraje, Nemanická 2133/10, České Budějovice jako 
pronajímatelem městem Jistebnice jako nájemcem na umístění 4 ks sloupů 
veřejného osvětlení a výkonových hnízd s ampliony v rámci realizace akce: 
Bezdrátový místní informační systém pro město Jistebnice na pozemcích p.č. 
1878/6, 1870/1 a 1842/1, vše v k.ú. Jistebnice na dobu určitou od 1. 9. 2020 do 
31. 8. 2021, nájemné za rok 912,50 Kč. 

- Smlouvu o využití sběrného dvora pro účely zpětného odběru a odděleného 
sběru elektrozařízení, elektroodpadu, baterií a akumulátorů mezi REMA 
Systém, a.s., Budějovická 1667/64, Praha 4 jako provozovatelem kolektivního 
systému a městem Jistebnice jako provozovatelem sběrného dvora 

- Dodatek č. 1 ke kupní smlouvě mezi WOOD&PAPER, a.s., Hlína 18, Ivančice 
a městem Jistebnice na prodej dřeva 

- Smlouvu o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene mezi městem 
Jistebnice jako budoucím povinným a E.ON Distribuce, a.s., jako budoucí 
oprávněný na stavbu: Makov-CETIN: kabel NN, umístění distribuční soustavy 
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VN, NN, úprava TS do zatížené nemovitosti – pozemky p.č. 2066/2, 2066/4 
v k.ú. Makov u Jistebnice za jednorázovou úhradu 2.100,- Kč bez DPH 

- Smlouvu o věcném břemeni mezi městem Jistebnice jako povinným a E.ON 
Distribuce, a.s. na stavbu: Vlásenice – kabel NN a zemnící páska do zatížené 
nemovitosti p.č. 452/14813 v k.ú. Vlásenice u Makova za jednorázovou úhradu 
1.000,- Kč bez DPH 

- Smlouvu o dílo mezi městem Jistebnice jako objednatelem a VSP – projekt 
v.o.s., Údolní 2188, Tábor jako zhotovitelem, název díla : Jistebnice – kanalizace 
a ČOV – projektová činnost, cena za dílo ve výši 1.550.000,- Kč bez DPH 

- Smlouvu č. 28 o využívání systému sběru, přepravy, třídění, využívání a 
zneškodňování komunálních odpadů mezi městem Jistebnice jako zhotovitelem 
a fy BAR U MIKYHO od 1. 7. 2020 v ceně ve výši 1.800,- Kč bez DPH za 
kalendářní rok 

- Zařazení žadatelů do seznamu uchazečů o koupi stavební parcely k výstavbě RD 
- Souhlas s předloženým návrhem vymezeného zastavěného území Jistebnice a 

s výsledky jeho projednávání dle § 60 odst. 5 zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavební řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů 

- Souhlas se stavbou el. zařízení ve Vlásenici na pozemcích p.č. 693 a p.č. 926 
v k.ú. Vlásenice u Makova 

- Souhlas s průjezdem 21. ročníku závodu horských kol GS MTB maraton 
Jistebnice dne 15. 8. 2020 po polních a lesních cestách ve vlastnictví města 
Jistebnice 

- Souhlas s napojením svodu dešťové vody z objektu č.p. 46 Božejovice do obecní 
kanalizace pro žadatele 

- Souhlas se zaplacením autobus na akci umístění pamětní desky – P. Gotthard, 
Koloveč, okres Domažlice v sobotu 26. 9. 2020. 

Zasedání zastupitelstva č. 12 dne 28. 7. 2020 schválilo: 

- Přijetí dotace ve výši 10.000.000,- od Ministerstva financí na základě výzvy 
Podpora výstavby, obnovy a provozování komunální infrastruktury na investiční 
akci Výstava bytového domu Jistebnice 

- Přijetí úvěru ve výši 10.000.000,- Kč na investiční akci Výstavba bytového 
domu Jistebnice od Československé obchodní banky, a.s. s fixní úrokovou 
sazbou1,22% na 10 let dle podmínek Závazné cenové nabídky ze dne 22. 7. 
2020. 

Schůze rozšířené rady města č. 44 dne 20. 8. 2020 schválila: 

- Smlouvu o věcném břemeni mezi městem Jistebnice jako povinným a firmou 
E.ON Distribuce, a.s na stavbu v Hůrce – kabel NN a pilíř na pozemcích p.č. 
2584/1, 2584/2, 2585/1, 2606, v k. Makov u Jistebnice za jednorázovou úhradu 
ve výši 6.900,- Kč bez DPH 

- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti 
inženýrské sítě mezi městem Jistebnice jako budoucím oprávněným a občany na 
č.p. 123, Jistebnice jako budoucími povinnými. Předmětem této smlouvy je 
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umístění stavby – kanalizace a ČOV na pozemku p.č. 181 v k.ú. Jistebnice za 
jednorázovou úhradu 1.000,- Kč bez DPH 

- Poskytnutí darů spolkům 
- Ceník odpadů ukládaných na skládku TKO Jistebnice, doplnění o odpady 

kategorie O /ostatní/ dle schváleného provozního řádu, cena 2.500,- Kč/t včetně 
21% DPH – pouze pro občany města 

- Souhlas se zařazením žádostí občana do pořadníku o pronájem bytu 
v budovaném bytovém domě v Jistebnici 

- Souhlas se stavbou Tisová – rozšíření parkoviště pro žadatele Farmtec, a.s., 
Tisová 326, Jistebnice 

- Souhlas s umístěním přístřešku o rozměrech 12 x 6 m pro zemědělskou techniku 
a nářadí na pozemku p.č. 102 v k.ú. Jistebnice pro žadatele 

- Souhlas s napojením pozemků p.č. 1014/2, 1014/8, 1014/6 na vodovodní a 
kanalizační řad a zřízením sjezdu na komunikaci pro žadatele 

- Souhlas s celkovou výší příhozů do celkové ceny při dražbě nemovitosti čp.203 
v Jistebnici dle přílohy, přičemž souhlas s účastí v dražbě schválí ZM 

- Dodatek č.1 ke Smlouvě o dílo na realizaci veřejné zakázky s názvem 
Modernizace třídy – zřízení multimediální učebny v Základní škole Jistebnice 
mezi městem Jistebnice jako objednatelem a firmou PEZESTAV, s.r.o. 
Fügnerova 742 Tábor jako zhotovitelem, předmět dodatku úprava čl. III – Doba 
plnění a čl. IV – Cena za dílo. 

Zasedání zastupitelstva města č. 13 v Orlově dne 27. 8. 2020 schválilo: 

- P. Nešetřil se vzdal funkce člena kontrolního výboru a předsedy kontrolního 
výboru 

- Volbu člena kontrolního výboru – p. Vladimír Švestka  
- Volbu předsedkyně kontrolního výboru – Mgr. Marie Horčičková  
- Poskytnutí darů spolkům 
- Přijetí finančního příspěvku ve výši 237.531,- Kč od Ministerstva zemědělství 

na zmírnění dopadů kůrovcové kalamity za období od 1. října 2017 do 31. 
prosince 2018 

- Rozpočtové opatření č. 7 
- Prodej části pozemku p.č.11/2 v k.ú. Pohoří u Jistebnice o výměře 29 m² za 

smluvní cenu 80,- Kč + platná DPH za 1m² žadatelům 
- Prodej pozemku p.č. st. 86/2 o výměře 31 m², v k.ú. Zvěstonín za smluvní cenu 

50,- Kč + platná DPH žadatelům 
- Prodej pozemku p.č. 2770 o výměře 117 m² v k.ú. Božejovice, v Božejovicích 

za smluvní cenu ve výši 100,- Kč + platná DPH za 1 m² žadateli 
- Souhlas k výstavbě RD  dle § 188a, odst. 1 písm. e v návaznosti na § 188a odst. 

2 zákona č. 183/2006 Sb, o územním plánování a stavebním řádu (stavební 
zákon)v platném znění na pozemcích: p.č. 1014/2, 1014/3, 1014/4, 1014/5, 
1014/6, 1014/7, 1014/8, 1014/9, vše v k.ú. Jistebnice 

- Souhlas s účastí města v dražbě objektu č.p. 203 v Jistebnici 
- Pravidla pronájmu městských bytů. 
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Schůze rady města č. 45 dne 10. 9. 2020 schválila: 

- Rozpočtové opatření č. 8 
- Zveřejnění záměru prodat části pozemků p.č. 2079/2 a p.č. 2079/7 o celkové 

výměře 89 m² v k.ú. Padařov za smluvní cenu ve výši 80,- Kč + platná DPH za 
1 m² 

- Zařazení žadatelů do pořadníku o pronájem bytu v budovaném bytovém domě 
v Jistebnici 

- Zařazení žadatelů do seznamu uchazečů o pronájem bytu v DPS Jistebnice 
- Výši nájemného v nově budovaném bytovém domě v Jistebnici: 95,- Kč za 1 m² 

+ úhrada za služby 
- Doporučení ZM na nákup pozemků v k.ú.  Padařov p.č. 2128 o výměře 3 m², 

p.č. 109/2 o výměře 15 m² od občana za smluvní cenu 100,- Kč za 1 m² 
- Doporučení ZM na nákup části pozemku p.č. 634/6 o výměře 100 m² v k.ú. 

Orlov u Jistebnice, v Nehoníně za smluvní cenu ve výši 100,- Kč za 1 m² 
- Souhlas se stavbou – kabel NN pro žadatele Elektromontáže Milevsko, s.r.o. na 

pozemcích p.č. 1452/6, 1452/58 m 1449/2, vše v k.ú. Jistebnice 
- Souhlas s připojením pozemku p.č. 2326/4 a 2326/3 v k.ú. Makov u Jistebnice, 

v Hůrce na veřejný vodovod pro žadatele. Technické podmínky připojení musí 
být řešeny s provozovatelem vodovodu firmou ČEVAK, a.s. 

 

Stranu č. 8 až 16 připravil: Mgr. Vladimír Mašek, místostarosta města, 
tel.: 775 232 821, e-mail: vm01@seznam.cz  

 

 

OZNÁMENÍ 
Oznamujeme občanům, že město Jistebnice má nový bankovní účet u ČSOB. 

Číslo účtu je 246272364/0300. 
Žádáme občany, aby pro bezhotovostní platby používali nově tento účet, a aby 
změnili své případné trvalé příkazy. 

V případě nejasností můžete volat na tel. číslo 381 273 301. 

Děkujeme za pochopení. 

Ing. Iveta Plochová, účetní, Městský úřad Jistebnice 

 

 

 



Volby do zastupitelstev krajů konané 2.10. – 3.10.2020 
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Město Jistebnice 
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Plnění rozpočtu k 31. 8. 2020 
 

 

 

Česká pošta Jistebnice 

Změna hodin pro veřejnost platná od 1. 10. 2020 

Pondělí  11:00 – 12:00 hod. a 13:00 – 18:00 hod. 

Úterý   08:00 – 12:00 hod. a 13:00 – 15:00 hod. 

Středa  11:00 – 12:00 hod. a 13:00 – 18:00 hod. 

Čtvrtek  08:00 – 12:00 hod. a 13:00 – 15:00 hod. 

Pátek   08:00 – 12:00 hod. a 13:00 – 15:00 hod. 

Sobota  Zavřeno 

Neděle  Zavřeno 
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Městská knihovna Jistebnice 
 

V září se uskutečnily dvě akce, které jsme museli na jaře zrušit kvůli koronavirovým 

opatřením. 

15.9.2020 přijal pozvání do jistebnické knihovny spisovatel Jiří W. Procházka. 

Program Detektivové ze školy navštívily děti ze 4. a 5. třídy. Tento hravý workshop je 

o detektivním pátrání, o dinosaurech, o hledání kódů a hlavně důvtipu. Program byl 

připraven na základě dětských detektivek "Tajná dvojka A+B". Již jsou vydané 4 knihy 

a všechny je možné v naší knihovně vypůjčit. 

Také o pár měsíců později proběhlo pasování prvňáčků, vlastně teď už druháčků, na 

čtenáře. 22. 9. se opět probudili skřítkové Knihomol a Knihomil, přivítali děti 

v knihovně, zábavným programem vyzkoušeli děti, jak umí číst. Byli velice spokojeni, 

proto zavolali královnu, která všechny děti pasovala na rytíře řádu čtenářského. Každý 

nový "rytíř" dostal knihu, placku Už jsem čtenář, pamětní list a průkazku do knihovny. 

Tato akce měla i své diváky, rodiče i prarodiče přišli podpořit svoje děti. 

Pokud nám bude dovoleno, budeme v knihovně pokračovat v plánovaných akcích. 

Ve čtvrtek 1. října v 18 hodin se ve společenské místnosti DPS uskuteční akce 

Květnaté pásy v Jistebnici. O jejich vzniku povypráví RNDr. Kamila Vítovcová 

z přírodovědecké fakulty Jihočeské univerzity a o jejich vzniku a realizaci v Jistebnici 

zase Ing. Zuzana Dlouhá. 

20. října od 18 hodin plánujeme přednášku Viléma Kerouše o permakultuře. Akce 

bude ještě upřesněna plakáty, které budou v dostatečném předstihu vyvěšeny. 

19. listopadu bude v knihovně vyhlášen nejlepší čtenář. Je to akce navazující na 

pasování prvňáčků na čtenáře. Děti si přinesou knihu, kterou dostaly, a spolu se skřítky 

Knihomilem a Knihomolem z ní budou číst. Nejlepší čtenář bude odměněn. 

24. listopadu jsme pozvali do knihovny cestovatele Petra Nazarova. V 17,30 začíná 

beseda Havajské ostrovy. Dozvíte se něco o místních zvycích, o tanci Hula, 

šamanismu, léčitelství, o přírodních krásách a putování po jednotlivých ostrovech. 

Pro milovníky literatury pár knižních typů 

Jaroslava Černá:   Doktor Jesenius  / historický román / 
Nicholas Sparks:   Spřízněná duše / román pro ženy ze současnosti / 
Josef Klíma:   Šarlatán / životopisný román / 
Vlastimil Vondruška:   Mstitel z Jenštejna / historický román / 
Michaela Klevisová:   Drak spí / detektivka / 
Linda Howard:    Nezvěstná / román s detektivní zápletkou / 
Jan Cimický:   Chrámová věž  / psychologicko-detektivní román / 
Tara Vestoverová:   Vzdělaná  / autobiografický román / 
Klára  Smolíková:   Vynálezce Alva  / dětská literatura  / 
Jiří W. Procházka:   Tajná dvojka A+B. Zbloudilá střela / detektivka pro děti / 
Anita Ganeriová:   Bytosti z bájí a legend / kniha pro děti / 

Dagmar Nováková 
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Informace z farnosti 

Milí přátelé, po uplynulých prázdninách se zamýšlím nad tím, jaký smysl by mohla mít 

situace, která nás opět tlačí k zpomalení a vybízí k hledání nového způsobu života. Zdá 

se, že někdy nám chybí dostatečná schopnost nadhledu, povznést se nad věci a vidět 

dál, než jen krátkou dobu před sebe. Ale každý čas má pro nás nějaké poselství – II. 

vatikánský koncil je nazval „znamením doby“. Přál bych si, abychom je dokázali 

rozpoznávat a reagovat na ně. A tak mi vystupuje dojem, že se v každém okamžiku na 

cestě životem něčemu učíme a vychováváme. Co se naučíme ze současnosti pro 

budoucnost, je nejspíš nyní našim očím skryté, ale jistě nedocenitelné. Co mi tato doba 

nabízí k růstu? Nabízím to aspoň každému k úvaze. 

Když se ohlédneme za letními prázdninami, nezbývá než ocenit farní tábor dětí, které 

strávily pěkný týden v Zálší. Děkuji farníkům za jeho přípravu i průběh. Také jsem rád, 

že jsme zahájili školní rok farním táborákem a zvlášť jsem vděčný za zapojení starších 

školáků s programem pro ty mladší. Věřím také, že většina z nás stačila alespoň krátce 

oddechnout rekreací, či třeba rodinnou dovolenou. Každému to má být dopřáno.  

Nedávno jsme vstoupili do nového školního roku i přes určitou nejistotu. Vážím si 

práce učitelů i s vědomím, že výchova dětí mnohem dřív začíná v rodině, než se dítě 

setká se školní výukou a není možné zodpovědnost za ni převést na vyučující ve škole. 

O to více obdivuji vás, dobré rodiče, když se vám daří dětem předávat slovem i životem 

vše dobré. V tomto školním roce také probíhá ve škole výuka náboženství, ve kterém 

se chceme snažit objevovat křesťanské hodnoty a život víry. 

Také si vážím naší nedávné pamětní akce 26. září v Kolovči na Domažlicku, kde jsme 

se za účasti zástupců farnosti, města i spolků zúčastnili slavnostního požehnání pamětní 

desky býv. děkanovi a starostovi jistebnickému P. Gotthardu Felixovi. 

Co se týká prací na opravách kostela sv. Michaela, tesaři s obdivuhodnou trpělivostí 

zvládají výměnu dosud již nefunkční konstrukce krovu zvláště v okolí věže, v úžlabí i 

nároží. Snad se před koncem roku, do kdy práce budou nejspíš pokračovat, dočkáme 

úplného dokončení této náročné etapy rekonstrukce střechy. Jsme vděční za podporu 

města i jednotlivců a děkujeme i vám, všem návštěvníkům kostela a hřbitova, za vaši 

trpělivost a toleranci se stavebními pracemi. 

Pravidelné bohoslužby v Jistebnici bývají i nadále v neděli v 9.30, ve středu v 19.00 

(letní)/18.00 (zimní čas) a v pátek v 7.45. Děkuji, že i v kostele dodržujete hygienická 

opatření. Protože začátek letošního roku mimo jiné přinesl sloučení farnosti Hodušín 

s Jistebnicí, je dobré připomenout i bohoslužby v Hodušíně v sobotu v 18.00 

(v zimním čase 16.00), kam jste též srdečně zváni. Nedávno jsme tam oslavili pouť 

k sv. Václavu, hlavnímu patronovi českého národa. Svatomichalskou pouť v Jistebnici 

slavíme letos 4. října. 

Pravidelné informace a aktuality z farnosti najdete na webu 

http://farnostjistebnice.cz/. Upozorňuji na drobnou změnu e-mailu farnosti - nově: 

rkf.jistebnice@dicb.cz.  

S pokojem přeji všem, aby i podzimní dny byly pro vás hezké a poklidné 

V Jistebnici 25. 9. 2020       P. Pavel Němec, administrátor farnosti 



Spolek emancipovaných kluků sympaťáků 
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Jistebnická dominanta – kaple sv. Máří Magdalény opět 

v noci svítí 

Spolek emancipovaných kluků sympaťáku (SEKS), který se snaží obnovovat a 

udržovat tradice, se po mnoha letech rozhodl dne 22.7. 2020 ve 22 hod 22 min 

22 sekund osvětlit kapli sv. Máří Magdalény. Slavnostního aktu se zúčastnilo na 

70 občanů Jistebnicka a zbytek pozoroval rozsvícení z náměstí, věže kostela a 

jiných míst. 

SEKS provedl instalaci osvětlení cca 150 brigádnických hodin, město zaplatilo 

osvětlovací tělesa. Po projevech prezidenta spolku p. Luboše Kunovského, 

starosty města p. Jiřího Popelky, p. faráře Němce a p. Mil. Vavříka bylo ukončeno 

slavnostní osvětlení kaple. 

         Za SEKS Milan Bastl 

 

 

 



Spolek Sedlecká 
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Vildův mlýn a jeho letní sezona- 

aneb Sluníčkáři mezi námi :-) 
V jarním vydání Jistebnického zpravodaje jsme 
informovali o našich plánech na léto ve Vildově 
mlýně. Nyní po ukončení letní sezony můžeme 
konstatovat, že se nám podařilo možná něco víc, 
než jsme na začátku plánovali. 

Na dvoře u Vildy se nám podařilo uspořádat 5 
přednášek, flétnový koncert, promítání filmu. 
Vyklidila se mlýnice a postavilo pódium, kde 
zahráli známí herci hru Mikulášovy prázdniny, 
kterou shlédlo 163 diváků. 

Při zajištění dopravy a pomoci při vyklízení 
mlýnice nás podpořili jistebničtí hasiči. 

Potěšil nás zájem jistebnické Forbíny o 
uspořádání dětského představení Kuchyňská 
skříň. Malí diváci tak mohli využít krásného počasí a venkovního pódia. 

Velmi nás také těší zájem veřejnosti a médií jako je Česká televize a CNN Prima 
news o dění ve Vildově mlýně. 

Uvědomujeme si zodpovědnost a důvěru, kterou dostáváme při záchraně zchátralého 
domu, kterému chceme dát novou náplň v životě našeho města. 

Po letošní sezoně u Vildy víme, že má smysl dávat starému a zdánlivě mrtvému domu 
další šanci, a že díky všem, kteří se do dění u Vildy jakkoliv zapojili, bylo u Vildy 
jednoduše fajn. DĚKUJEME 

O plánovaných aktivitách Spolku Sedlecká se můžete více dozvědět na 
www.vilduvmlyn.cz nebo na facebooku vilduv mlyn.  

S láskou a mírem 

 Spolek Sedlecká 
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Okrašlovací spolek Jistebnice vyhodnotil soutěž 

Jistebnický Krasoň a předal ceny vítězům. 

Na 1. místě se umístila paní. 

Součková s rodinou, která vzorně 

pečuje o kapličku pod lípou 

v Sedlecké ulici. 

Na 2. místě byli oceněni 

Boháčkovi za esteticky vyřešený 

starý dům i předzahrádku. 

  

Na 3. místě byli komisí vybráni obyvatelé bytového domu v Táborské ulici, 

kteří společnými silami udržují prostranství před bytovkou.  

Tím se jim podařilo vylepšit první 

dojem z Jistebnice při příjezdu od 

Tábora. 

Anticenou byl letos ohodnocen 

objekt bývalé továrny. 

 Pozitivní i negativní návrhy i podrobná 

pravidla soutěže jsou na našich stránkách 

www.okraslovak.wbs.cz 

Gratulujeme vítězům, kteří jsou příkladnými vzory pro své spoluobčany. 

Děkujeme všem, kteří přispěli svými podněty.  
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Skauti v Jistebnici 
 

Od začátku září začaly skautské schůzky. Probíhají v pátek od 17:30 hod. u skautské 

klubovny. Pro Bubliny (děti předškolního věku) probíhají schůzky v Opařanech. Na 

vedení se podílí naši mladí rádci s pomocí starších vedoucích. Druhý víkend v září 

strávil náš oddíl na setkání jihočeských vodních skautů na Liškách u Bechyně. Krásné 

počasí přálo venkovní akci pod stany, kde děti odlítly do vesmíru a testovaly možnost 

přežití lidstva na neznámé planetě. Ještě před koncem vodácké sezóny jsme zkusili 

teplotu vody v Lužnici a připomněli jsme si své dovednosti s pádlem. Každá posádka 

speciálních raketoplánů si na památku odvezla vzpomínky na prima víkend a kontakty 

na nové kamarády. Pokud situace dovolí plánujeme během podzimu ještě další 

oddílovou výpravu.  

Vedení oddílu 
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Zamyšlení nad logikou 

V posledním zatím vydaném zpravodaji našeho města č. 2/2020 se mohli občané 
Jistebnicka dozvědět, že v červnu tohoto roku přišla od Ministerstva životního prostředí 
(MŽP) registrace akce a rozhodnutí o poskytnutí dotace ve výši 3.465.621,60 Kč. 
realizován bude projekt „protipovodňová opatření (PPO) města Jistebnice“. Bude 
realizován digitální protipovodňový plán cca 145.000,- Kč a bezdrátový rozhlas 
v Jistebnici a na všech osadách katastru města, který bude stát 4.721.551,- Kč. Ovšem 
občanům nebylo sděleno, že město doplatí cca 1.400.930,- Kč ze svého rozpočtu. Proč?  
Smlouvu o dílo, kterou schválila RM 14. 11. 2019 (ve zpravodaji 4/2019 uvedeno 
14.1.2019 s firmou Envipartner s.r.o. Brno (opět chybně uvedeno Evipartner) na akci 
PPO města Jistebnice za cenu 220.000,- bez DPH. 

Určitě je třeba mít plán proti povodním, který bude stát cca 145.000,- Kč. Ovšem 
bezdrátový rozhlas do všech osad a obcí, zejména těch, kterých se povodně nikdy 
nedotkly, mi připadá jako plýtvání veřejnými financemi státu i obce. Co se bude hlásit 
např. do obcí Hůrka, Ounuz, Cunkov, Orlov, Plechov, Chlum a dalších? Že se na ně po 
třech dnech dešťů žene povodňová vlna, . . . že mají pytlovat písek, odvézt auta a utéct 
na kopec . . ? Možná to bagatelizuji, ale po 10 letech od povodní se v někom asi hnulo 
svědomí a za milióny se bude „zabraňovat“ povodním? Proč se raději neupravují 
zarostlé vodní toky, nečistí kanály nebo nezvyšují hráze v místech, kde se nejvíce toky 
vylévají z koryt? To asi není dotováno. Ze slov starosty jsem se dozvěděl, že dotace je 
podmíněna tím, že bezdrátový rozhlas musí být všude, což postrádá logiku. Ona 
ochrana obyvatel se dá vykládat různě, ale výstražný systém rozhlasů v obcích určitě 
povodním zabrání víc než péče o vodní toky a jejich regulaci: Vědí občané kolik se 
bude muset postavit sloupů na rozhlas? Určitě ne! To budeme občany masírovat 
lokálními výstražnými systémy o dalších nebezpečích, které byly, jsou a budou. Třeba, 
že napadl metr sněhu a ze sv. Máří Magdalény se může utrhnout lavina a zavalí 
Drahnětice nebo že Rusko se nás chystá napadnout nebo že sarančata z Afriky jsou už 
na hranicích, že pandemie kočičí chřipky se blíží k Táboru...? Myslím, že naše média 
to zvládnou. 

Spíše by se měly prosazovat projekty na zadržování vody v krajině a chránit zdroje 
pitné vody. To jsou dle mého názoru priority. 

Milan Bastl 
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Semínkovna v knihovně 
V únoru letošního roku jsme otevřeli semínkovnu. Funguje to tak, že si zajdete do 
knihovny a v malované bedničce si vyberete semínka, odnesete si je, vypěstujete a část 
úrody necháte na semínka, která zase vrátíte…nebo nevrátíte a přinesete jiná….nebo 
žádná vracet nemusíte a své výpěstky rozdáte známým…nebo tak podobně. Když už 
tam budete, můžete si v knihovně půjčit (kromě spousty jiných knih) i příručku o 
semenaření, kdybyste nevěděli, jak na to. Navzdory slibnému začátku nemohla 
semínkovna svou funkci (zdroj semínek pro letošní sezonu) splnit úplně dokonale. 
Knihovna byla na jaře, kdy by byla asi nejvíc potřeba, zavřená. Právě je ale doba, kdy 
můžete svá semínka na zahradách a balkonech sbírat. Budeme rádi, pokud nějaká 
donesete, aby nabídka semínek byla na příští rok ještě pestřejší����.  

A teď opáčko z minula… 
Hlavním důvodem domácího semenaření je produkce osiva odpovídajícího vašim 
vlastním kritériím (velikost plodů, chuť, ranost apod.). Vámi pěstované rostliny se 
mohou postupně adaptovat na podmínky vaší zahrady a tím být odolnější proti 
chorobám a škůdcům. Díky tomu je možné postupně zcela přestat používat ochranné 
postřiky či chemická hnojiva. Domácí semenaření je cesta k uchovávání a 
spoluvytváření odrůd rostlin, které můžeme předat svým potomkům. Vlastní produkcí 
osiva rovněž ušetříte nemalé finanční náklady, přispíváte k zachování biodiverzity v 
podobě jedinečných variet, místních či tradičních odrůd… Semeny si můžete namnožit 
nejen zeleninu, ale i koření a květiny. 

• NESEMENAŘTE SEMENA ZÍSKANÁ Z HYBRIDNÍCH ROSTLIN! Hybridní rostliny 
se označují obvykle značkou F1 a v dnešní době tento typ osiva převládá. Protože 
v přírodě bohužel platí pravidla genetiky: Zkříží-li se dvě odrůdy, má první generace 
jejich potomků (F1) shodné vlastnosti. Pokud ale tuto generaci dále křížíte, získáte 
potomstvo (F2), které již nebude ve svých vlastnostech jednotné. Sice je jistá šance, že 
část semen ponese totožné vlastnosti jako F1 generace, ale zbytek ponese vlastnosti 
různorodého charakteru, což vůbec nemusí odpovídat vašim potřebám…Semínka 
z rostlin hybridních, či získaná ze zakoupené zeleniny, není vhodné semenařit. Pro 
semenaření vždy volte odrůdy, o nichž s jistotou víte, že nejsou hybridní!  

• NESEMENAŘTE SEMENA ZÍSKANÁ Z „VYBĚHLIC“. Semínka z vyběhlic totiž 
ponesou vlastnosti vyběhlice a s velkou pravděpodobností z nich vyrostou opět 
vyběhlice. Tudíž nebudou tvořit kořen (v případě mrkve), kvůli němuž plodinu 
pěstujeme… Nesemenařte ani salát, který jde do květu, aniž by vytvořil listovou růžici.  

• POZOR NA SEMENAŘENÍ DÝNÍ, CUKET AP. Tyto plodiny jsou totiž cizosprašné. 
Pokud tedy pěstujete vícero odrůd najednou na jednom pozemku, včely přenesou pyl 
mezi jednotlivými odrůdami. Dojde k nechtěnému křížení a z takových semen vám sice 
může vyrůst úžasná nová odrůda, ale taky ne až tak úžasná, jelikož se „vyředí“ 
vlastnosti původní odrůdy. Takže pokud Vám nevadí nějaký ten kříženec, klidně si 
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semínka z dýně jen tak vyloupejte. Pro správné semenaření těchto plodin se ale používá 
poměrně jednoduchá metoda, kterou s trochou cviku zvládnete a budete mít jistotu, že 
ze semen cukety vám nevyroste například neforemný patison…Postup je možné najít 
na internetu, nebo je vytištěný v knihovně. 

Jistebnická semínkovna je pro Vás dostupná v otevíracích hodinách knihovny:  

Po zavřeno Út 12.30-17.00 St 8-12, 12.30 - 14.00 Čt 12.30 - 17.00 Pá 8 – 12, 12.30 - 14.00 

Můžete se přidat také k naší skupině 
Jistebnická semínkovna na Facebooku, 
kde můžete nabídnout a poptat semínka, 
ale také například přebytek sazenic. 

Díky a přejeme krásný podzim 

Zuzka Dlouhá, Marta Kubištová a 
spolek Naplaveno 

 

 

 

Co se děje na květnatých pásech… 
V Jistebnici v současné době spravujeme tři květnaté pásy. Dva u školy (říkejme jim 
malý a velký) byly založené na jaře 2019 a druhý v sadech - založen na podzim 2019.  

Plochy jsme zorali traktůrkem nebo rotavátorem a ručně odstranili drn a vypleli. Osivo 
bylo dodáno německou firmou (v ČR jsme zatím podobnou směs nenašli, většinou 
obsahují exotické rostliny, divné křížence, nebo hodně trav, které v našem případě 
nejsou žádoucí - příliš konkurují námi žádaným rostlinám). Seznam vysetých rostlin si 
můžete přečíst na informační tabuli umístěné přímo u pásu.  

Pravidelně pásy monitorujeme a sečeme, abychom podpořili růst některých rostlin a 
také eliminovali nežádané trávy a jednoleté plevele. Malý a velký pás jsme letos 
posekali zatím 2x (v červnu mozaikově, abychom nechali dokvést chrpy a kopretiny, 
cíleně zde byly sečeny hlavně trávy, celé plochy pak byly posečeny v červenci). 
V malém pásu jsme nejdřív cíleně vytrhali některé nežádoucí druhy (např. přeslička 
rolní a šťovík menší), jinak jsme ho až do srpna nechali bez sečení. V červenci byl 
opravdu pěkný (hodnoceno mou optikou), dobře zapojený a žilo to tam. V ploše ani 
nebyly nijak výrazně trávy, které by bylo potřeba potlačit. Rozhodli jsme se tedy, že 
dáme rostlinám čas se vysemenit a v plánu bylo posekat plochu před začátkem školního 
roku. Ke konci srpna už to, jak to tak u rostlin bývá, začalo dozrávat, hnědnout a padat... 
Pravda, nevypadalo to už tak pěkně, ale osobně myslím, že běžný sterilní travní drn 
taky není žádná hitparáda:). Malý pás byl tedy posečen na konci srpna a velkou plochu 
letos ještě jednou posečeme. Na konci června proběhl monitoring uchycených 
rostlinných druhů, s jehož výsledky Vás seznámím o trochu níž. 



28 
 

V Českých Budějovicích tyto pásy fungují už několik let a pravidelně s pracovníky 
Přírodovědecké fakulty naše pásy konzultujeme. Naším vzorem nejsou totiž cizokrajné 
letničky. Ty nadělají sice hodně parády, ale pro náš hmyz nejsou úplně tou správnou 
potravou. Leckdy se pak šíří i do našeho prostředí a vytlačují naše rostliny. Nic proti 
nim, v zahradách i městech mají určitě své místo, ale naším cílem jsou naše kytky pro 
náš hmyz. Nějaké trvalkové plochy by byly určitě také krásným koutkem našeho města, 
ale to už je spíš požadavek na zahradníky. My tedy zvolili květnaté pásy (záměrně 
nepíšu luční pásy, protože o ty také úplně nejde). Líbí se nám, že jde o naše původní 
druhy a že poskytují útočiště a potravu i pro živočichy okolo. A líbí se nám. Otázka 
vzhledu je ale velmi subjektivní a tak doufáme, že se na to díváte/zkusíte podívat pod 
jiným úhlem a třeba v nich také najdete jisté zalíbení.  

A teď fakta - výsledky monitoringu: 

 velký pás - uchyceno 25 druhů z 44 vysetých, pokrývají 55 % plochy; spontánně se 
uchytilo dalších 28 druhů; loni jsme se prali s invazí lilíku mochyňovitého, který 
jsme ale vypleli a letos po něm není ani památky 

 malý pás - uchyceno 19 vysetých druhů (pokryvnost 50 %), spontánně dalších 16 
druhů; problematickými druhy byl šťovík menší a přeslička rolní 

 pás v sadech - uchyceno 13 vysetých druhů (pokryvnost 25 %, dominovala chrpa 
modrák a ostrožka stračka), spontánně (tedy ne ze směsi) dalších 29 druhů; žádné 
vyloženě nežádoucí druhy se nevyskytují, snad jen trávy, které se ale snad podaří 
eliminovat sečí; jednalo se o první sezónu tohoto pásu, další by měla být lepší:) 

Díky 
Zuzka Dlouhá a spol. 

 
 

Slavnostní odhalení pamětní desky P. Gotthardu 

Felixovi v Kolovči 

Vážení spoluobčané, 

když jsem před zhruba rokem publikoval článek, ve kterém jsem vzpomenul na 
bývalého kněze a starostu města Jistebnice P. Felixe, nečekal jsem, že se tato věc tak 
rychle a zásadně posune dopředu. Jejím výsledkem je pamětní deska, která P. Felixe 
připomíná v jeho rodné Kolovči!  

S tímto nápadem přišel Jenda Bartoň (rodák z osady Ostrý), který mě nedlouho po 
zveřejnění článku kontaktoval a sdělil mi, že nějaké písemnosti o Felixovi má. 
Postupně se, hlavně Jendovi, podařilo získat více nových informací a tehdy jsme začali 
pracovat na uspořádání pietního aktu formou zájezdu. Velmi vstříc nám vyšel náš kněz 
P. Pavel Němec, který se aktivně zapojil a v naši farnosti zorganizoval sbírku na 
pamětní desku. S celou věcí byl posléze seznámen současný starosta Ing. Jiří Popelka, 
který nám rovněž přislíbil podporu. Zároveň padlo rozhodnutí přizvat zástupce spolků, 
kde se hodně angažovali Karel Novák a Míla Vavřík. Přestože se celá věc vyvíjela 
dobře, nepříznivě nám do ní vstoupila jarní vlna pandemie. Dlouho jsme nevěděli, zda 
pietní akt nebudeme muset přesunout na příští rok. Přesto jsme dále pokračovali 
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v přípravách. Začátkem července jsme si s P. Pavlem Němcem a Jendou udělali výlet 
přímo do Kolovče, kde nás srdečně přijal zdejší starosta Ing. Václav Pergl a zdejší kněz 
P. Wojciech Pelowski. Zde jsme se domluvili na konečném termínu a posléze jsme 
objednali pamětní desku. Nakonec jsme museli upustit od cesty autobusem, neboť řada 
lidí se nedobrovolně musela ze zájezdu odhlásit z různých důvodů.  

V sobotu 26. září 2020 jsme se vydali v počtu 20 lidí auty do Kolovče. Počasí nám 
bohužel moc nepřálo, pršelo a bylo chladno. Mši svatou sloužil emeritní biskup 
plzeňský Mons. František Radkovský, který zároveň po mši svaté požehnal pamětní 
desku, která byla umístěna na venkovní straně kostela Zvěstování Panny Marie. Lesk 
celému aktu dodali i naši hasiči z SDH Jistebnice Jaromír Netolický a Miroslav Maňák 
v hasičských uniformách a také pan starosta Popelka. Také jsme se zastavili na místním 
hřbitově u Felixova hrobu. Po obědě a příjemném setkání s otcem biskupem jsme se 
vydali na zpáteční cestu.  

Rád bych touto cestou poděkoval všem, kteří se na této akci jakkoliv podíleli, ať už 
finančním příspěvkem na pamětní desku, účastníkům, dopravou auty do Kolovče, 
propagací mezi známými, ale i za morální podporu. Děkuji i těm občanům, kteří měli 
zájem, ale nakonec jet nemohli. Věřím, že tímto celá věc nekončí a že na toto téma 
v příštím roce opět něco podnikneme, třeba tentokrát u nás v Jistebnici. 

Za tým pořadatelů 
Jiří Maňák 

 

Pamětní deska G. Felixe umístněná na zdi kostela Zvěstování Panny Marie v Kolovči 
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Střelecký závod „O POHÁR JISTEBNICKÉ VINICE“ 
 
V sobotu 22. srpna 2020 se na střelnici v Hůrce konal již 9. ročník střeleckého závodu 
O pohár jistebnické Vinice. Za krásného počasí se na střelnici sešlo celkem 83 
soutěžících a velký počet diváků. V disciplíně lovecké kolo soutěžilo 28 střelců a 
zvítězil člen našeho spolku Ivan Dinda, kterému tímto ještě jednou gratulujeme. Účast 
v závodu pro děti ve střelbě ze vzduchovky již tradičně překonala minulé ročníky - 
letošního závodu se zúčastnilo rekordních 55 mladých střelců. Celý závod se konal 
v přátelském duchu, a tak doufáme, že si ho všichni zúčastnění užili.  

Velké poděkování patří všem sponzorům, především firmě GS Technik a Marcele 
Hroncové a také všem, kteří se podíleli, ať už menším nebo větším dílem, na 
organizaci. Děkujeme také členům MS Smrčí Makov, kteří nám propůjčili střelnici a 
umožnili tak konání závodu.  

Myslivosti a sportovní střelbě zdar.  
Za MS Vinice Jistebnice 

Dominika Hroncová 
 
Výsledky: 

Lovecké kolo (28 střelců):                                              
1. Ivan Dinda 
2. Milan Pečený 
3. Martin Kačer 
4. Miloš Tkadlec 
5. František Ibl 
6. Robert Mareček 

 
Vzduchovka kategorie B (15): 

1. Barbora Pešková 
2. Gabriel Vavřík 
3. Jan Pešek 
4. Kryštof Novák 
5. Radek Štemberk 
6. Michal Povolný 

 
Vzduchovka kategorie C (19): 

1. Pavel Štemberk 
2. Petr Orel 
3. Veronika Bubníková 
4. Nora Nováková 
5. Silvie Trpková 
6. Petr Vostřák 

 

Vzduchovka kategorie A (21): 
Vítězové byli všichni účastníci: 

1. Vlastimil Burda 
1. Daniel Dikan 
1. Miriam Dikanová 
1. Arur Dinda 
1. Bartoloměj Dinda 
1. Anna Dvořáková 
1. Damián Gruber 
1. David Kačer 
1. Anna Klejmová 
1. Antonín Klejma 
1. Martin Mácha 
1. Matyáš Mácha 
1. Vojtěch Novák 
1. Víťa Nováková 
1. Ella Pechánková 
1. Alex Sabadka 
1.   Eliška Slabá 
1. Tereza Slabá 
1. David Slabý 
1.   Josef Sláma 
1. Marcela Slámová 
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Hasiči Jistebnice 
 

Jak je již dlouholetou tradicí, tak i v letošním roce proběhl letní tábor u rybníka 
Kaplice. Letos jsme ho opět připravili, i za nelehkých epidemiologických 
podmínek, a to i pro děti, které nenavštěvují hasičský kroužek. 

V této souvislosti bych chtěl poděkovat panu Ing. Jiřímu Maňákovi za zapůjčení 
pozemku. Poděkování patří též Městu Jistebnice za zapůjčení cisteren na pitnou 
vodu, traktoru a za všestrannou podporu. V neposlední řadě bych rád poděkoval 
našemu výbornému kuchařovi Mírovi Hrazánkovi. Velký dík patří též vedoucím 
a instruktorům, a to: Pepovi Matějovi, Jitce Dopitové, Barče Burianové, Amálce 
Klatovské, Jakubovi Duškovi, Matějovi Kubálkovi a Kristýně Malé za to, že 
věnovali dětem svůj volný čas a energii. Poděkování patří též zdravotnici Evě 
Peškové, která se starala o naše zdraví.  

Touto cestou bych chtěl poděkovat všem ostatním, kteří nám pomáhali, jak 
s organizací tábora, tak s jeho stavěním a bouráním.  

Letošní tábor máme úspěšně za sebou a těšíme se na ten příští. Myslím, že máme 
dětem co nabídnout, nejen o prázdninách, ale i během celého školního roku. Tak 
bych chtěl pozvat mezi nás, nejen děti z Jistebnice, ale i z okolních vesnic. 

O Jistebnické pouti se nám opět podařilo zorganizovat Den otevřených dveří 
Domu hasičů s malým občerstvením pro návštěvníky pouti. Tato akce se velice 
zdařila. 

Patnáctého srpna jsme místnímu spolku SPSVD poskytli pomoc při organizování 
cyklistického maratonu. My jsme na této akci měli na starost parkoviště, sprchy a 
mytí kol.          

Tento den jsme se s dobrovolníky Tamjdem zúčastnili brigády na vyklízení 
mlýnice ve Vildově mlýně, kde se za náš sbor zúčastnili i mladí hasiči. 
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Na konci prázdnin naše SDH připravilo pro děti z Jistebnice a okolí akci nazvanou 
„Ukončení prázdnin“. Za tuto akci bych chtěl poděkovat hlavním organizátorům, 
a to Jindřišce Peškové, Jitce Dopitové, Evě Peškové a Mírovi Hrazánkovi. I když 
počasí nepřálo, přesto jsme tuto akci uskutečnili, a to v Domě hasičů. Všem 
zúčastněním na přípravě a průběhu akce bych chtěl touto cestou poděkovat. 
V tento den se Standa Děd st. a Kája Nováků zúčastnili pomoci při organizování 
divadelního představení ve Vildově mlýně.  

Touto cestou bych chtěl poděkovat Městu Jistebnice za finanční dar pro mladé 
hasiče. Tohoto daru si velice vážíme a děkujeme všem zastupitelům za jeho 
schválení.  

Na začátku září náš sbor ve spolupráci s Městem Jistebnice uspořádal okresní 
konferenci dobrovolných hasičů. Za tuto akci patří poděkování všem 
zainteresovaným na zdárném průběhu konference.  

V pátek 18. a sobotu 19. září jsme opět uspořádali prodej moravského burčáku a 
vína. Bohužel pro velký páteční zájem nebylo v sobotu už co prodávat. 

V měsíci září mladým hasičům po dlouhé odmlce začala nová sezóna soutěží. 
Naše první soutěž proběhla 19. září ve Veselí nad Lužnicí. A to na soutěži 
v požárním útoku „Memoriálu Josefa Žahoura“, kde družstvo mladších obsadilo 
5. místo a družstvo starších skončilo na 8. místě.   

V letošním roce se mladí hasiči zúčastní poslední soutěže, a to podzimní části 
okresního kola hry Plamen, které se bude konat 10. října v Oldřichově. 

V sobotu 26. září jsme se s místními farníky zúčastnili osazení pamětní desky P. 
Gottharda Felixe v Kolovči, který byl jistebnickým děkanem a starostou. 

Na 31. října připravujeme opět pálení vatry na Staré hoře s bohatým programem 
pro děti i dospělé. Pokud se to povede, bude opět i nějaké překvapení na zpestření 
programu. 

Všem našim členům děkuji za práci a pomoc při všech uvedených akcích. 
Sponzorům a příznivcům děkujeme za spolupráci. 

Déle upozorňuji občany, že nám opět začala topná sezóna. Doufám, že všichni 
mají řádné revize na své komíny a nemají nic hořlavého kolem kotlů na tuhá 
paliva. Bohužel už máme i pár výjezdů na požáry, které z těchto důvodů vznikly.   

Za SDH Jistebnice 

Jaromír Netolický 
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Sportovní sezóna SDH Makov 2020 

Máme za sebou zkrácenou sezónu 2020. Proč zkrácenou zde asi nemá cenu obšírněji 
rozebírat. Velká část soutěží letošní rok byla zrušena, včetně okrskových soutěží a 
všeho, co na ně navazuje. V našem případě to znamenalo, že jsme odběhli pouze osm 
soutěží, z toho šest z nich v rámci osekaného kalendáře Benešovské hasičské ligy. 

Tento rok pro nás byl zvláštní. Ačkoliv personálně jsme od loňského roku neudělali 
žádnou změnu, pořídili jsme nového člena týmu, totiž novou mašinu. Kvůli silnějšímu 
stroji jsme se také zamysleli nad posty jednotlivých běžců a trochu proházeli zaběhnuté 
pořádky. Tedy trochu. Post měnili nakonec tři lidé ze sedmi, což se samozřejmě muselo 
někde projevit. Navíc společně s tím souviselo nové poskládání hadic na základně, 
s čímž jsme nakonec laborovali v průběhu celé sezóny. Plán ještě z minulého roku byl 
přes zimu pořádně zabrat a následně se sehrát na co největším množství tréninků a 
soutěží na jaře. Koronavirus tomu nicméně chtěl jinak, a tak jsme do prvních závodů 
nenastupovali ani zdaleka v takové formě, v jaké bychom si představovali. Přesto jsme 
na dvou „přípravných“ soutěžích před ligou (Slapy u Tábora a Smrkov) zaznamenali 
dvě třetí místa a i na tréninkách se začínalo dařit. Speciálně třetí místo ze Slap za čas 
17:88 s v nabité konkurenci týmů z Táborské ligy stojí jistě za zmínku. Takto jsme si 
představovali celou sezónu!  

Se startem Benešovské ligy bohužel nastal propad, který snad lze srovnat jen s našimi 
začátky. Po první soutěži v Tomicích, kde jsme brali s prostřikem na pravém proudu 
(19:26 s) až 13. místo, to ještě tak špatně nevypadalo. Bohužel na naší domácí soutěži 
jsme utrpěli neplatný pokus za nezapojenou proudnici a na následné soutěži v Jankově 
to byl opět neplatný pokus za dva ulité starty. Dva ulité starty za sebou jsou něco, co 
se nám za celou sportovní kariéru našeho týmu nestalo a pevně doufám, že už ani nikdy 
nestane. Ani v žádné ze sezón z posledních let se nám nevyhnuly neplatné pokusy, v té 
letošní zkrácené ale bolely o to víc, jelikož byl jen malý prostor je napravit. Navíc ani 
to napravování nám příliš nešlo. Následné dvě soutěže už si sice naše útoky začínaly 
sedat, co se týkalo techniky provedení, výsledkově to ale pořád nebyla žádná sláva. 
V Daměnicích to bylo za prostřik na pravém proudu 14. místo s časem 19:28s (na 
proudu levém pěkných 17:99s). Na následném nedělním kole v Malovicích jsme po 
vykrácení dopravního vedení na béčkách, a následném srážení terčů z velké dálky, brali 
místo 15. s časem až 20:21s.  

S koncem sezóny a závěrečnou soutěží jsme si alespoň trochu napravili reputaci, když 
na soutěži v Miřeticích jsme vybojovali 7. místo za čas 18:57s. Ačkoliv útok stále nebyl 
ideální, alespoň náznak, že to půjde, tam byl. Celkově jsme v Benešovské lize skončili 
na 16. místě z 37 účastníků. To je bohužel poměrně velký propad oproti loňskému 
skvělému 8. místu. Nutno podotknout, že ani ostatním týmům se příliš nedařilo, 
vzhledem k letošním limitovaným možnostem tréninků a soutěží. Přesto naše putování 
letošním seriálem BNL musíme pokládat za velmi smolné. Tato sezóna pro nás byla 
velkou zkouškou. Když se týmu daří, není většinou velký problém táhnout za jeden 
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provaz. Až ve chvíli, kdy najednou nejsou věci tak, jak byste si představovali, se ale 
ukáže pravý charakter celého družstva. V tomto ohledu naopak můžeme považovat 
letošní sezónu za velmi úspěšnou. Celá naše parta držela skvěle pohromadě, a i když 
se nedařilo, všichni k soutěžím i tréninkům přistupovali neuvěřitelně zodpovědně. A 
tak věřím, že všechno zlé je k něčemu dobré. Letošní improvizovaná sezóna se nám 
sice nevydařila, mohla by ale skvěle fungovat jako odrazový můstek pro tu další. 
Veškerou „začátečnickou“ smůlu si totiž naše přeskládaná sestava musela již zákonitě 
vybrat a všechny mouchy jsme s koncem sezóny konečně vychytali. Když už mluvíme 
o týmu, musím zmínit ještě jednu věc. Na začátku jsem psal o tom, že družstvo je 
složeno ze sedmi lidí a mašiny. Po letošní sezóně se vůbec nebojím napsat, že devátým 
členem je naše vesnice. I když se nám vůbec nedařilo, všichni nám drželi palce. A když 
jsme na jaře přišli s tím, že i přes všechno co se dělo uspořádáme soutěž, nenašel se 
jediný člověk, který by odmítl pomoci s organizací. Je to něco, čeho si všichni moc 
vážíme a je to motor, který nás žene dál.  

V Makově tedy určitě neházíme flintu do žita a již teď začínáme trénovat na příští 
sezónu. Chtěl bych tedy tímto všem poděkovat za práci, kterou letos v Makově odvedli. 
Ať už na poli sportovním, tak v neposlední řadě i co se týkalo brigád a kulturního 
vyžití. Věřím, že to, že jsme v komplikované době, jakou letos všichni zažíváme, 
nezanevřeli přes všechny problémy na sport a organizování akcí, se nám v dobrém 
příští rok vrátí. 

         Za SDH Makov 
         Jiří Švec, starosta sboru    
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Z činnosti 1. FC Jistebnice 

Po půl roce se opět obnovili krajské a okresní fotbalové soutěže. Do nové sezóny 
vstoupil i celek 1. FC Jistebnice a to s 5 týmy. Úvod soutěže se všem celkům poměrně 
vydařil a tak doufejme, že se bude hrát i nadále. 

Muži posíleni o navrátilce Jana Stoszka sehráli několik přípravných utkání. Hned o 
pouti náš tým uštědřil debakl Božeticím 10:2, následovala přestřelka v Březnici se 
štastným koncem – výhra 8:5, a výhra 2:0 v Chýnově. Před prvním mistrovským 
zápasem na vlastní žádost skončil u kormidla týmu Milan Mrzena a vedení mužů se 
ujalo duo Michal Sokolt a Jan Stoszek. První utkání v 1. B třídě sk. C přineslo těsnou 
prohru 1:2 v Mirovicích, následovala domácí výhra 3:0 nad Božeticemi, prohra 2:3 
v Sepekově, remíza 2:2 s Mladou Vožicí a výhra 2:1 na Větrovech. Poslední utkání 
s Čížovou bylo pro nezpůsobilý terén odloženo. Celkově jsou muži po 6. kole na 8. 
místě se skóre 10:8 a 7 body. 

Dorost odehrál v létě jediné utkání, kdy porazil vysoko mladší dorost Milevska, který 
hraje krajský přebor. V mistrovské sezóně nás velmi zužují absence kvůli karanténám, 
i přesto z 5 utkání máme plný počet bodů, když nejdříve přišla těsná výhra 5:3 nad 
Větrovy, následovala výhra 5:0 v Kunžaku, dále jsme deklasovali Sepekov 21:1!, 
vyhráli 4:1 v Lišově a poslední utkání v Božejovicích jsme vyhráli 2:0 nad 
Soběslaví+Veselí. Celkově je tým pod vedením Václava Máchy, Michala Housky a 
Radima Novotnýho na 1. místě se skóre 37:5 a 15 body. Doufejme, že se bude dařit i 
nadále. 

Starší žáci pod vedením Miroslava Fary a Radovana Smrže si nevedou taky špatně. Do 
sezóny vstoupili vysokou výhrou 18:1! nad Chýnovem, následovala výhra 4:1 nad 
Větrovy + Sokol Sez. Ústí, remíza 2:2 s Ratměřicemi. Utkání s Meteorem Tábor B se 
nehrálo, hosté odhlásili soutěž. I přesto jsou žáci na 5. místě, k dobru mají navíc 1 
utkání, se skóre 24:4 a 8 body. 

Mladší žáci pod vedením Jana Šmejkala a Pavla Janoucha mají k dobru dokonce dvě 
utkání. V dosavadním průběhu vyhráli 11:1 ve Stádlci, 8:2 nad Bechyní a prohráli 5:6 
s Táborskem. 

Přípravka pod vedením Jana Švece, Marka Mrzeny a Pavla Horčičky hraje rovněž 
hezky a má dobré výsledky, když sice prohrála 6:8 v Bechyni, ale následně vyhrála 
23:4 nad Choustníkem, 13:3 v Černovicích, prohrála 5:10 s Planou. 

Další informace můžete sledovat na obnovujících se webech www.1-fc-
jistebnice.webnode.cz a www.zacijistebnice.websnadno.cz. Dále všechny týmy 
přijmou nové hráče, zejména žáci – ročníky 2006 – 2009 a přípravka 2010 a mladší. 
 
Další podzimní program: 
Muži: 
Termín utkání s Čížovou není znám 
Ne 4. 10., 13:30 Planá nad Lužnicí – Jistebnice 
So 10. 10, 12:00 Jistebnice – Soběslav B 
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Ne 18. 10., 15:00 Chyšky – Jistebnice 
So 24. 10., 11:00 Jistebnice – Kluky 
So 31. 10., 14:00 Milevsko B – Jistebnice 
So 7. 11., 14:00 Chotoviny – Jistebnice 
So 14. 11., 10:00 Jistebnice - Hradiště 

Dorost: 
So 3. 10., 10:00 Dačice – Jistebnice 
Ne 11. 10., 10:00 Jistebnice – Planá nad Lužnicí + Sokol Sezimovo Ústí 
Ne 18. 10., 10:00 Větrovy – Jistebnice 
Ne 25. 10., 10:00 Jistebnice – Kunžak + Studená 
Ne 1. 11., 10:00 Sepekov + Milevsko B – Jistebnice 
So 7. 11., 10:00 Planá nad Lužnicí + Sokol Sezimovo Ústí - Jistebnice 

Starší žáci 
Ut 29. 9., 16:30 Planá nad Lužnicí – Jistebnice 
So 3. 10., 10:00 Jistebnice – Chotoviny 
Ne 11. 10., 10:00 Černovice – Jistebnice 
So 17. 10., 10:00 Jistebnice – Želeč 
Ne 25. 10., 13:00 Tučapy – Jistebnice 
St 28. 10., 10:00 Jistebnice – Bechyně 
Ne 1. 11., 14:00 Stádlec – Jistebnice 
So 7. 11., 10:00 Jistebnice – Táborsko B 
So 14. 11, 10:00 Malšice - Jistebnice 
 
Mladší žáci: 
odložena utkání s Želeč/Větrovy a Veselí nad Lužnicí B nemají své termíny 
Čt 1. 10., 16:00 Dražice – Jistebnice 
Ne 11. 10., 13:30 Jistebnice – Sokol Sezimovo Ústí 
Ne 18. 10., 10:00 Jistebnice – Chotoviny  
Čt 22. 10., 15:30 Meteor Tábor B – Jistebnice 
St 28. 10., 13:00 Jistebnice – Planá nad Lužnicí 
Ne 1. 11., 11:00 Chýnov – Jistebnice 
Ne 8. 11., 10:00 Jistebnice – Veselí nad Lužnicí C 

Přípravka: 
Ut 29. 9., 16:30 Mladá Vožice – Jistebnice 
Ne 4. 10., 10:00 Jistebnice – Sokol Sezimovo Ústí A 
So 10. 10., 10:00 Táborsko – Jistebnice 
So 17. 10., 13:30 Jistebnice – Želeč 
Po 26. 10., 14:30 Větrovy – Jistebnice 
Ne 1. 11., 10:00 Jistebnice – Soběslav 
So 7. 11., 10:00 Chýnov - Jistebnice 

Za 1. FC Jistebnice 

Mgr. Václav Mácha, trenér dorostu 
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Z historie Makova – 33. díl 
 

K 31.12.1967 mělo JZD v Makově 270 členů. Z toho 140 žen a 130 mužů. Stálých 

pracovníků je 186, z toho 89 mužů a 97 žen. Pomáhajících je 34 a příležitostně 

pracujících včetně brigádníků je 48. 

Ze stálých pracovníků je    mužů  žen  celkem 

Do 19 let     3  3  6 

Od 20 do 24 let    7  10  17 

Od 25 do 29 let    3  9  12 

Od 30 do 39 let     14  14  28 

Od 40 do 49 let    29  26  55 

Od 50 do 54  let    10  12  22 

Od 55 do 59 let    13  10  23 

60 a více let     10  13  23 

Celkem     89  97  186 

 

Průměrný věk všech členů 47,91 roků. 

Průměrný věk stálých pracovníků 43,44 roků. 

Na jednoho stálého pracovníka připadá 5,61 ha zemědělské půdy/ 5,81 ha zemědělské 

půdy se společnou záhumenkou. 
 

Struktura půdního fondu bez záhumenku: Struktura zvířat: 

zemědělská půda   1045,00 ha  skot celkem  697 ks, 

orná půda      819,00 ha  z toho krávy  336 ks 

pastviny        25,79 ha  prasata celkem 653 ks, 

louky       194,74 ha  z toho prasnic   92 ks 

zahrady          5,12 ha  slepice         3396 ks 
 

Struktura ploch:    

orná půda 819 ha 100 % 

obiloviny 425,48 ha 51,96 % 

luštěniny   12,74 ha 1,55 % 

brambory   71,00 ha 8,67 % 

krm. okopaniny 12,91 ha 1,57 % 

cukrovka 5,70 ha  0,69 % 

 



Z pamětní knihy Makova 

 

38 
 

Výroba – výnosy po 1 ha: 

   Plán   skutečnost  vyrobeno celkem 

pšenice  30 q   26,2q   4093 q 

žito   28 q   24,7 q   2216 q 

ječmen  25 q   25,2 q   1766 q 

oves   25 q   24,9 q   2119 q 

hrách   12 q   9,7 q   58 q 

brambory rané 100 q   100,5 q  200 q 

brambory ostatní 180 q   163,1 q  11254 q 

řepa krmná  400 q   541,3 q  3358 q 

kapusta  300 q   270,6 q  1816 q 

kukuřice a směs 450 q   150 q   6000 q 

 

Rostlinná výroba – plnění nákupu: 

  plán  skutečnost 

pšenice 900 q  1139,72 q 

žito   1700 q 1612,6 q 

ječmen 800 q  889,92 q 

oves  200 q 

celkem 3600 q 3642,24 q 

brambory  5550 q 3671,30 q 

cukrovka 1500 q 1076 q 

 

hrách  70 q  50 q 

len  900 q  854 q 

len semeno  120 q  150,90 q 

seno  150 q  150,69 q 

louky  40 q  48 q 

pastviny 30 q  37,8 q 

mák  6 q  2 q 

cukrovka 350 q  218,5 q 

 

Plánované výnosy obilovin nebyly splněny tím, že kroupy potloukly na některých 

místech od 10 do 30% úrody. Pojišťovna přispěla na tyto škody 167 000 Kč. Po zasetí 

kukuřice přišly deště, půda dostala škraloup a následkem vlhka se nemohla provádět 

kultivace a kukuřice hynula. Přímé náklady na výrobu 1 q pšenice jsou 49,30 Kč, žita 

65,26 Kč, ječmene 50 Kč, ovsa 60,02 Kč, brambor 58,39 Kč, máku 1450 Kč, cukrovky 

36 Kč, krmné řepy 18,04 Kč, hrachu 227,50 Kč, kukuřice 22,11 Kč, kapusty 13,82 Kč, 

jetele v suchém stavu 38,55 Kč, sena 24,42 Kč.  

 

 

Připravil Jiří Máchal – knihovník 

Pokračování ve Zpravodaji č. 4/2020 

 

 



MAS krajina srdce 

 

zde odstřihněte  

DOTAZNÍK POTŘEBNOSTI SOCIÁLNÍCH SLUŽEB 
 
Vážená paní, vážený pane, 
rádi bychom Vás požádali o spolupráci při dotazníkovém šetření, které mapuje 
potřeby občanů ve vztahu k sociálním službám. 
Výsledky tohoto výzkumu budou sloužit k vyhodnocení poptávky a potřebnosti 
sociálních služeb a jejich dalšímu rozvoji. 
Výzkum je anonymní, nejsou zjišťovány žádné osobní údaje ani jiné skutečnosti, 
které by byly v rozporu se zákonem o ochraně osobních údajů. 
Odpovědi na otázky prosím označte zakroužkováním, případně napište svůj 
názor. Předem děkujeme za Váš čas a ochotu! 

 

1. UVEĎTE NÁZEV OBCE, MĚSTA, KDE ŽIJETE:   
 

................................................................................ 
    

2. ÚDAJE O VÁS, JSTE: 
MUŽ 
ŽENA 
 

3. DO JAKÉ VĚKOVÉ SKUPINY PATŘÍTE: 
18-26 let 
27-64 let 
65-80 let 
Nad 80 let 
 

4. DOMNÍVÁTE SE, ŽE MÁTE DOSTATEK INFORMACÍ O 
SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH? 

a/ ANO 

b/ NE 

c/ NE, ZATÍM JSEM TYTO INFORMACE NEPOTŘEBOVAL(A) 
d/ POKUD ANO, UVEĎTE PROSÍM, KDE JE ZÍSKÁVÁTE 

Napište odpověď co nejkonkrétněji  
.................................................................................. 
 

5. MÁTE ZKUŠENOST S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU? 

a/ ANO 
b/ NE 
 

POKUD ANO, BYL(A) JSTE: 
a/ SPOKOJEN(A) 
b/ NESPOKOJEN(A) – prosím, uveďte konkrétně s čím 
……………………………………………… 



MAS krajina srdce 
 

zde odstřihněte  

1. UVEĎTE, CO BYSTE VY NEBO NĚKDO Z VAŠÍ RODINY 
NEJVÍCE POTŘEBOVAL(A) Z NABÍZENÉ OBLASTI SOCIÁLNÍ 
POMOCI: 

a/ POMOC PŘI ZVLÁDÁNÍ BĚŽNÝCH ÚKONŮ (NAPŘ.: dovoz jídla, pomoc při 
podávání jídla a pití, oblékání, svlékání, přesun na lůžko nebo vozík, základní nákup, 
úklid, atd.) 
b/ POMOC PŘI OSOBNÍ HYGIENĚ (NAPŘ.: sprchování, základní péče o vlasy a 
nehty, atd.) 
c/ ZPROSTŘEDKOVÁNÍ KONTAKTU SE SPOLEČENSKÝM PROSTŘEDÍM 
(NAPŘ.: doprovázení dospělých k lékaři, na úřady, do kostela, doprovod do obchodu, 
atd.) 
d/ ROZVÍJENÍ A UDRŽOVÁNÍ DOVEDNOSTÍ (NAPŘ.: cvičení paměti, povídání, 
muzikoterapie, práce s telefonem, příp. s počítačem, ovládaní elektroniky, atd.) 
 

2. JAKÁ FINANČNÍ ČÁSTKA ZA POSKYTNUTÉ SLUŽBY ZA 
HODINU ODVEDENÉ PRÁCE JE PRO VÁS PŘIJATELNÁ?  

a/ 80-100 Kč/1hodina 
b/ 101-130 Kč/1 hodina 
c/ Jiná částka, (vlastní) ……………Kč na 1 hodinu  
 

3. MĚL (A) BYSTE ZÁJEM I O SLUŽBY O VÍKENDU? 
a/ ANO 
b/ NE 
 

4.  JAKÉMU ZPŮSOBU PÉČE O SENIORY A ZDRAVOTNĚ 
POSTIŽENÉ BYSTE DAL(A) DNES ČI V BUDOUCNU PŘEDNOST? 

a/ DOMA ZA POMOCI RODINY 
b/ DOMA ZA POMOCÍ RODINY A TERÉNNÍ ODLEHČOVACÍ SLUŽBY 
c/ DENNÍ STACIONÁŘ (celodenní pobyt klienta v klubu s aktivitami, večer návrat 
domů) 
d/ V DOMOVĚ PRO SENIORY, PRO OSOBY SE ZDRAVOTNÍM POSTIŽENÍM A 
DALŠÍ 
e/ JINÝ ZPŮSOB, 
(Popište)    ……………………………………………………………..…… 
 

5. UVEĎTE DALŠÍ PODNĚTY TÝKAJÍCÍ SE SOCIÁLNÍCH SLUŽEB, 
VAŠE NÁZORY, PŘIPOMÍNKY    
..........................................................................................................................
..........................................................................................................................
..........................................................................................................................
............................................................... 

Vyplněné anketní lístky můžete odevzdat nebo poslat na adresu Městský úřad 
Jistebnice, Náměstí 1, Jistebnice nebo na e-mailovou ardesu: 
info@maskrajinasrdce.cz, do předmětu uveďte prosím „DOTAZNÍK“ 
DATUM UKONČENÍ SBĚRU DOTAZNÍKŮ JE  16. 11. 2020.  DĚKUJEME! 



Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí 
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Sobota 10. 10. 2020 - poslední huštění 
Středa 28. 10. 2020 Sokolský běh republiky Jistebnice 
Sobota 31. 10. 2020 Pálení vatry na Staré hoře s bohatým programem pro děti i 
dospělé, pořádá SDH Jistebnice 
Úterý 24. 11. 2020 - beseda Havajské ostrovy cestovatele Petra Nazarova, 17:30 hod. 
Městská knihovna Jistebnice. Dozvíte se něco o místních zvycích, o tanci Hula, 
šamanismu, léčitelství, o přírodních krásách a putování po jednotlivých ostrovech. 
Čtvrtek 31. 12. 2020 Silvestrovský běh a koloběžka Jistebnice 
Pátek 1. 1. 2021 Novoroční namáčení 
 

Římskokatolická farnost Jistebnice 

Neděle 4. 10. 2020 poutní mše v Jistebnici k sv. Michaelovi, archandělovi v 9.30 
Úterý 6. 10. 2020 poutní mše v Hodkově k Panně Marii Růžencové v 18.00 
Neděle 18.10. 2020 Misijní neděle - sbírka a modlitba za misijní činnost ve světě i u 
nás. 
Neděle 1. 11. 2020 Slavnost Všech svatých 
2. - 8. 11. 2020 Modlitby za zemřelé 
 

Myslivecký ples 2020 
Z důvodu zhoršující se situace s výskytem COVID-19 jsme se rozhodli letošní 
plánovaný Myslivecký ples zrušit. Doufáme, že nám i nadále zachováte Vaši přízeň a 
příští rok se potkáme v hojném počtu. 
Přejeme všem především hodně zdraví a těšíme se na viděnou.  
Za MS Vinice Jistebnice, MS Smrčí Makov, MS Vrchovina Orlov  

Radek Hronec 
 

 

                      
 
 

hledají své klienty 
 

Nově vzniklé sociální služby v Borotíně nabízí svou pomocnou ruku Vám, kteří 
pečujete o své blízké. Potřebujete si odpočinout či zařídit si své osobní záležitosti? 
Chcete se vrátit do pracovního procesu a kvůli péči o maminku, tatínka, dědečka, 
babičku, syna nebo dceru to doposud nebylo možné? Nebo jste sami a už nezvládáte 
některé činnosti bez pomoci jiné osoby?  Jsme tu právě pro Vás. 

Jsme terénní odlehčovací služba a poskytujeme komplexní péči o Vás a Vaše 
blízké v domácím prostředí na území Borotína a v okolí. Naše péče zahrnuje např. 
nákupy, dovoz oběda, doprovod k lékaři, dohled, úklid domácnosti, koupání (včetně 
mytí na lůžku), převlékání, přebalování, stlaní, pomoc při užití WC a dále možnost 
povídání, předčítání, procházky, poslech hudby apod. Další informace poskytneme na 
telefonním čísle +420 602 154 058.  
Těšíme se na Vás! 
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B L A H O P Ř E J E M E                                                                                                      

Životní jubilea oslavili v červenci – září 2020                                                                                          

                                                                                                                                                                                  
70 let                                             75 let 

Josef Mrva     Anna Dolejší, Jistebnice 

Jan Pejša     František Dušek 

Jan Šmejkal     Josef Dušek 

Miroslav Vocílka    Anna Škodová 

Vlasta Janů     Marie Kreinerová 

Marie Shorná    Miroslava Dohnálková 

Anděla Jindráková 

Anežka Nováková 

80 let                        85 let            

Jaroslava Petráňová   Růžena Nehonská 

Jaroslav Slaba    Jana Studenovská 

Václav Maška    Jaroslav Fořt 

František Bartoň 

Albína Dolejší 

91 let                   92 let                                                                   

Stanislav Kortan    Marie Štěpánková 

 

 

Vítáme Vás mezi námi 

 

Anna Sýkorová 

Josef Novák 

Šimon Kaľavský 

Vilém Fiala 

Leona Králová 

Marie Bastlová 

 

 

 



Inzerce 
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PRODEJ BRAMBOR 

ODRŮDA ADÉLA  

Cena 8 Kč/ Kg 

Varný typ B/A. Má oválné hlízy se sytě žlutou dužninou. struktura pevná, 

po uvaření netmavne. Je vhodná k uskladnění a ke konzumaci po celý rok. 

Vyšlechtěno v Selekta Pacov, a.s. 

 

 

Odrůda VAL BLUE  

Cena 25 Kč/ Kg 

Varný typ B. Má středně velké, velmi dlouhé až rohlíčkovité hlízy 

s mělkými až středně hlubokými očky a modrofialovou slupkou a 
dužninou. Odrůda Val Blue je zdrojem anthokyanových barviv, 

vyznačujících se antioxidační aktivitou. 

Vyšlechtěna Výzkumným ústavem bramborářským Havlíčkův Brod, s. r.o. 

v roce 2017.  

 

 

K odběru po telefonické domluvě Makov 8. 

KONTAKT: ZBYNĚK ŠMEJKAL   

TEL. 728 354 515 

 



Inzerce 
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